
بررسی صبح امروز از قتل رومینا:
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بار دیگر قتل دخترکی معصوم و عاشق 
تیتر درشت و سخت رسانه های داخلی 

و خارجی را از آن خود کرد

فرهنگ سازی در درون مایه فیلم های 
تلخ نهفته است؛

اگر پدر رومینا 
خانه پدری را 

دیده بود!
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روز   50 از  بیش  که  مهاجرانی  از  »صبح امروز«  روایت 
می برند به سر  ایران  به  بازگشت  انتظار  در  مرزها  پشت 

وطن غریب 
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مهدی عرب صادق، فعال سیاسی در گفتگوی اختصاصی با صبح امروز تشریح کرد

 رابطه مجلس قالیباف و دولت روحانی چگونه خواهد بود؟
یازدهم  مجلس  ســرانجام، 
را  آن  مطلق  اکثریت  که 
دســت  در  اصولگرایان 
دارنــد، روز چهارشــنبه 
هفته گذشــته بــه طور 
فعالیت  به  شــروع  رسمی 
کرد. فردای آن روز، محمد 
باقر قالیباف در رای گیری 
نمایندگان، به عنوان رئیس 
انتخاب  یازدهــم  مجلس 
قالیباف  آرای  تعداد  شــد. 
230 رای بود. رقبای او مصطفی میرســلیم 
و فریدون عباســی بودند. حمیدرضا حاجی 
بابایی همان روز از نامزدی ریاســت مجلس 
انصراف داده بود. در این رای گیری، میرسلیم 
و عباســی دوانی به ترتیب 12 و 17 رای به 
دست آوردند. کل رای های نمایندگان 264 
رای بود. دوره ریاست مجلس یک ساله است 
و انتخابات هیات رئیســه هر سال تکرار می 
شود. در ادامه رای گیری برای هیات رئیسه 
مجلس، امیرحســین قاضی زاده هاشمی با 
208 رای و علی نیکزاد با 196 رای به ترتیب 
به عنوان نواب اول و دوم هیات رئیسه موقت 

مجلس یازدهم انتخاب شدند.
حالا اما رابطه میان این دوره مجلس با دولت 
حســن روحانی آن هم در یک سال  مانده از 
عمر آن، سناریوهای متعددی از تضاد و طرح 
عدم کفایت رئیس جمهور تا تعامل دو جانبه 
را پیش کشــیده است. از این رو برآن شدیم 
تا چگونگی رابطه مجلــس یازدهم با دولت 
روحانــی آن هم  در یک ســال باقی مانده 
از حیات دولــت را در گفتگو با مهدی عرب 
صادق، فعال سیاســی و عضو حزب موتلفه 
اسلامی، مدرس دانشگاه و از مدیران اسبق 

وزارت دفاع بررسی کنیم.
عرب صادق که خود نیز در انتخابات اســفند 
ماه ســال گذشــته برای حضور در مجلس 
یازدهم کاندیدا شــده بــود از جمله مدیران 
جوان دولت احمدی نژاد به حســاب می آید 
که در وزارت دفاع عملکرد قابل قبولی داشته 

است. 
وی در اینباره می گوید: من احســاس کردم 
در وزارت دفاع می توانم در ســنگر انقلاب 

خدمت بکنم و در کســوت های مختلف در 
این حوزه مشغول به خدمت شدم، اختراعاتی 
نیز در این حوزه داشــته ام ولــی به منظور 
شــرکت در انتخابات مجلس یازدهم توفیق 
حضور در آن ســنگر مهم را از دست داده و 

حسبِ قوانین جاری کشور استعفا دادم.
آنچــه در ذیل می خوانید مشــروح گفتگوی 
صبح امــروز با مهدی عرب صــادق، فعال 

سیاسی است:
از رابطه دولت روحانی و مجلس  پیش بینی شما 
یازدهم در یک سال آخر دولت دوازدهم چیست و 
تنش های بین این دو بیشتر حول چه مسائلی شکل 

می گیرد؟
 کشور ما در شــرایط سختی به سر می برد 
و ســال آخر دولت دوازدهم با انبوهی از بی 
کفایتی ها و سوء مدیریت ها آغاز شده است. 
مجلــس یازدهم باید تلاش بکند که جایگاه 

حقیقی خودش که به فرموده امام راس امور 
هست را بازیابد و این محقق نمی شود مگر 
با مدیریت یکپارچه در کشــور و نه مدیریت 

جزیره ای.
این مدیریت یکپارچه یعنی اینکه اولا نماینده 
ها نگاه ملی داشــته باشــند و از نگاه محلی 
و منطقه ای که از نقش فرماندار و مســئول 
اجرایی حوزه انتخابیه خودشان پیدا کرده اند 

فاصله بگیرند.
دوم اینکه نمایندگان مجلس یازدهم بایستی 
خود رو در مقابل ایــن دولت ناکارامد نبینند 
و در کنار دولت به وظایف نظارتی خودشان 
عمــل بکنند، غیــر از این باشــد، نه دولت 
لابی های احتمالــی و دخالت های اجرایی 
ایــن مجلس را بر می تابــد و نه تاثیری در 
بهبود اوضاع دارد، انتظاری که از نمایندگان 
می رود و تفاوتی که بــا نمایندگان مجلس 
قبل احتمالا وجــود دارد کاهش نقش لابی 
گرایانه این مجلس و کار کشــیدن از دولت 
پیر وخســته دوازدهم برای گذراندن آخرین 

سال دولت ولو به سختی است.
من فکر میکنــم بر خلاف تصــورات، این 
مجلس دنبال جنجال آفرینی و حاشیه سازی 
با دولت که ممکن اســت خواســته برخی از 
مســئولان اجرایی هم باشد نیســت و طبعا 
مســائل اقتصاد داخلی و سیاســت خارجی، 
مهمترین محورهای مواجهه دولت و مجلس 

در سال جاری خواهد بود .
تیم  حول  یازدهم  مجلس  که  مانوری  به  توجه  با 
اقتصادی  دانش  این  آیا  می دهد  خود  اقتصادی 
نمایندگان، باعث می شود نخستین تنگنای دولت و 
مجلس، اقتصادی باشد یا فضای حاکم بر کشور آنها 

را در این مسیر پیش می برد؟
فضای حاکم به قدری ســنگین هســت که 
متاســفانه من خوشبین نیستم که حداقل در 
ســال اول و با وجود دولــت فعلی، مجلس 
یازدهمی ها بتوانند کار خاصی از پیش ببرند. 
هرچند فرصت خوبی برای دولت اســت که 
بتواند با تعامل خوب و قــوی با نمایندگانی 
که کمتر اهل لابی و پشــت پرده ها به نظر 

می آینــد، بخش کوچکی از وعده های خود 
را عملی کند.

لازم اســت کــج دار و مریز با ایــن وزرا و 
باقیمانده  انشــا...  تا  مسئولین تعامل شــود 
حضورشــان به زودی خاتمه یابد. البته منکر 
تلاش ها و ســازندگی هــا در بخش های 

معدودی از دولت نیستیم.
به نظر شما این که محمد باقرقالیباف رئیس مجلس 

شد، در رابطه بین دولت و مجلس موثر است؟
قالیباف شــخصیت معامله گری دارد. او اهل 
مدیریت اجرایی اســت اما در زمینه نظارتی 
آن هم در نهادی مثل مجلس ضعیف خواهد 
بود. با توجه به شائبه های مربوط به نظارت 
ایشان در دوران شهرداری تهران بر عملکرد 
مدیران و مسئولین اطراف خود که این نکته 
را تاحدودی تایید می کند، بنده گمان میکنم

ایشــان از کرسی ریاست مجلس نیم نگاهی 
به پاستور هم داشته باشند ولو اینکه شخصا 

برنامه ای برای 1400 نداشته باشند.
نکته دیگــر اینکه همانطور کــه به حضور 
نیکزاد در کرسی ریاست نیز نقد داشتم ، ایشان 
نیز اولین دوره تکیه بر صندلی ســبز مجلس 
را تجربــه می کنند بهتر بــود ابتدا از پایین 
جایگاه ریاســت مجلس را نظاره می کردند 
بعد یهوبــالا می رفتند، من فکر می کنم راه 
قالیباف و لاریجانی شــباهت های زیادی به 

یکدیگر خواهد داشت.
بعضی از سناریوهای احتمالی، درباره رابطه مجلس 
استیضاح  حد  در  جدی  تنش  از  دولت  با  یازدهم 
وزیران  کفایت  عدم  طرح  یا  و  جمهوری  ریاست 

حکایت دارد نظر شما چیست؟
اتفاقا بنده مخالف این تصور هستم. همانطور 
که عرض کردم، قرار اســت این مجلس گام 
دوم انقــلاب مد نظر مقــام معظم رهبری را 
پیاده کند، طبیعتا مجلس یازدهم باید شمشیر 
از روببندد اما نه برای دولت بلکه برای لابی 

و هرگونه پشت پرده با دولت.
باید بدانیم  دولتی ها دنبال هر چالشی هستند 
تا تمام قصور خود را به گردن بقیه بیندازند و 
حتی تجدید قوای سفر پاستور راهم با همین 

دست آویز ها برای 1400 داشته باشند.
نمایندگان مجلس یازدهم بر جوان بودن و انقلابی 
بودن این مجلس تاکید دارند آیا این دو به معنای 
تنش در حوزه برخی مسائل و اولویت ها نیست؟ از 
سویی هم، مجلس یازدهم از نظر میانگین سنی از 

دولت جوانتر است این خود تنش زا نیست؟
حــوزه اجرا به جوانان پرانــرژی نیازدارد، در 
انتخابات مجلس فعلی جوانان کارامد و موثر 
زیادی در پشــت پرده ها سربریده شدند و از 
عملگرایی مدعیان جوانگرایی انقلابی و گام 

دوم انقلاب مایوس شدند.
به هرحال برخی جوانان صاحب نفوذ در بین 
گروه های سیاســی به مجلس راه پیدا کرده 
انــد که امیدوارم این حضــور مقدمه برپایی 
دولت جوان انقلابی مد نظر  فرمایشات مقام 

معظم رهبری باشد.
مــا نیازمند کارجهادی، مقاومت مســتمر در 
برابر دشــمنان، جوانگرایــی و انقلابی گری 

هستیم.
مجلس جــوان یازدهم بایــد مقدمه حضور 
دولتی شــبیه دولت های نهم و دهم که به 
معنای واقعی چهــار مفهوم گفتمانی فوق را 

احیا کرد را فراهم کند.
مجلس جوان انقلابی باید از تجربه و سابقه 
بزرگان انقلابی استفاده کند و به جای ایجاد 

تنش، دولت را مدیریت کند.
باید ببینیم آیا مجلس جوان انقلابی یازدهم  
می تواند با  دولت جوان انقلابی نهم رقابت 

کند؟
برگشت  ساز  زمینه  تواند  می  مجلس  این  آیا 

خادم ملت به ملت باشد؟
اینکه رئیس محترم دولت های نهم و دهم، 
از مشــارکت و حمایــت در ایــن انتخابات 
خــودداری کردند این بود کــه مجلس قبل 
در امور حیاتی مردم نقش چوب خشــک را 
داشت، این مجلس باید تلاش کند خود را از 

قعر امور بالا بکشد.
کنید  می  گمان  آیا  آخرتان،  صحبت  به  توجه  با 
محمود احمدی نژاد، رئیس دولت های نهم و دهم، 
در انتخابات 1400 به عرصه سیاست بازگردد؟ دلیل 
عدم حضور ایشان در انتخابات مجلس یازدهم و 
انتخابات  برای شرکت در  ایشان  احتمالی  انگیزه 

ریاست جمهوری پیش رو را چه می دانید؟
بله انشاا...

این امید مردم محروم کشور ایران است.
عــدم حضور ایشــان در انتخابــات مجلس 
یازدهم، عدم اعتقاد به کارامدی و اثرگذاری 
مجلس، با توجه به سابقه مجلس های قبل 
و ساختار هایی که پشت پرده از بیرون مجلس 

را هدایت می کنند، بوده است.
ولی در خصوص انگیزه ایشــان برای حضور 
مجــدد در انتخابات ریاســت جمهوری باید 
بگویم؛ ایشــان صندلی و قدرت را نشــانه 
نگرفتــه اند و به همین علت همیشــه مورد 
غضب باندهای قدرت بوده اند چون در هیچ 

لابی قدرت شرکت نمی کنند.
انگیزه ایشــان احیای ارزش های راســتین 
انقلاب و گفتمان امام کبیر انقلاب است. بنده 
ایشان را شبیه به امام خمینی )ره( می دانم.

ایشــان معتقد است انســان باید آزاد باشد و 
قدرت آزاد زیستن را داشته باشد.
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معظم رهبری را پیاده کند. طبیعتا مجلس یازدهم باید شمشیر از روببندد اما نه برای دولت بلکه 

برای لابی و هرگونه پشت پرده با دولت.
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خواست مردم و رهبری رفاقت به جای 
رقابت

محمد حسین روشنک 
نایب رییس مجمع مشورتی و دبیر جبهه مردمی مشهد برای همه

قلم مدتی قبل توفیق یافت دو یادداشــت در شایستگی پیشکسوت انقلاب 
اسلامی ، دفاع مقدس ، سازندگی ، امنیت هوایی ، نیروی انتظامی ، شهرداری 

تهران ، برادر رزمندگان بویژه قدیمی دکتر حاج باقر قالیباف برای ریاســت و اقای دکتر امیر 
حســین قاضی زاده عضو هیئت رییسه مجلس شورای اسلامی بنویسد ، اکنون که این دو  
خادم ملت با رأی بسیار بزرگ با ارزش نمایندگان محترم بعنوان رییس و نایب رییس منتخب 
شدند با توجه به پیام مقام معظم رهبری که به نمایندگان توصیه رفتار مردمی و فراجناحی را 
بویژه درپیاده کردن اقتصاد مقاومتی توصیه فرمودند و سخنان رییس محترم جمهوری که با 
اشاره به تحریم های ظالمانه و کرونا که مشکلات اقتصادی فراوانی برای مردم ایجاد نموده 
،خطاب به منتخبین با صراحت اعلام آمادگی برای همکاری کامل با مجلس در یک ســال 

باقی مانده دولت نمودند ،
��قلم بر آن شد تا ضمن عرض تبریک به رییس و هیئت رییسه محترم از نمایندگان بویژه 
هیئت رییســه بخصوص رییس توانمند  ، انقلاب و همرزم شــهید از جمله سرداران دل ها 
سلیمانی و شوشتری تقاضا کند در اجرای نظرات فرمانده معظم کل قوا رقبات ها که آن نیز 
برای خدمت به مردم بوده است را به رفاقت تمام  عیار تبدیل و در جهت رفع مشکلات مردم 

که در راس آن ایجاد اشتغال برای جوانان کشور است تلاش کنند . 

خبر

تصمیمی برای بازگشایی ضریح حرم مطهر 
رضوی اتخاد نشده است

 مدیر روابط عمومی آستان قدس رضوی گفت: هیچ تصمیمی در خصوص بازگشایی فضاهای 
سرپوشیده و ضریح مطهر حرم رضوی اتخاذ نشده است.مهدی رضوی کیا در گفت وگو با ایسنا 
در خصوص آخرین تصمیمات برای بازگشــایی فضاهای سرپوشیده و ضریح در حرم مطهر 
رضوی اظهار کرد: تا کنون هیچ تصمیمی در این خصوص اتخاذ نشده و در حقیقت در این 
مورد منتظر تصمیمات ستاد ملی کرونا هستیم.وی خاطرنشان کرد: این مورد باید از مجموعه 
استانداری یا دانشگاه علوم پزشکی پیگیری شود؛ چراکه تا به  حال موردی در این خصوص 
به ما ابلاغ نشده است.مدیر روابط عمومی آستان قدس رضوی همچنین عنوان کرد: حدس 
ما همواره این اســت زمانی که پروتکل ها رعایت شــود، پیشرفت هایی صورت می گیرد؛ اما 
این که ابلاغیه ای کتبی برای بازگشایی در زمان مشخصی به ما صورت گرفته باشد، وجود 
ندارد.رضوی کیا تصریح کرد: با این وجود پیش بینی ها چنین است و مسوولان نیز بارها اعلام 
کرده انــد که نه فقط در حوزه حرم مطهر رضوی، که در همه حوزه ها اگر مردم پروتکل های 

بهداشتی را رعایت کنند، شاهد بازگشایی های بیشتری خواهیم بود.

یادداشت

پرداخت کـفاره و فـطریه 
براى تأمین دارو و درمان کودکان مبتلا به سرطان

در این روزها که دستانمان دور اما قلبهایمان نزدیک است، با پرداخت فطریه و کفاره از راه دور، همچنان همراه 
کودکان مبتلا به سرطان باشیم. با پرداخت کفاره و فطریه امسال به محک، مى توانیم نجات بخش زندگى 
قهرمانان کوچکى باشیم که در هر شرایطی باید سرسختانه با سرطان بجنگند. مبالغ کفاره و فطریه اهدایى 
شما در محک صرف تأمین هزینه دارو و درمان کودکان که سخت تر از هر زمان دیگریست، خواهد شد. 

    تنتان سلامت

5892-1011-2482-1428
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روایت »صبح امروز« از مهاجرانی که بیش از 50 روز پشت مرزها در انتظار بازگشت به ایران به سر می برند

غریب وطن
همـه مـا برای یـک بارهـم که 
و  بسـته ایم  را  شـده چمـدان 
چنـد روز از خانـه و شـهرمان 
و  تحصیـل  قصـد سـفر،  بـه 
دیـار  و  شـهر  روانـه  کار،  یـا 
دیگـری شـده ایم؛ جایـی که نه 
آدم هایـش برایمان آشناسـت نه 
کوچه و بازارش. کافیسـت لذت 
ناشـناخته ها  دیـدن  عطـش  و 
کمـی فروکـش کنـد تـا دلمان 
بـرای خانـه تنـگ شـود و غـم 
یـاد  کـه  آنجاسـت  بیایـد.  سـراغمان  بـه  غربـت 
جملـه معـروف »هیـچ جا خونـه خود آدم نمیشـه« 
می افتیـم و عـزم بازگشـت می کنیـم. امـا داسـتان 
همیشـه به این سـادگی نیسـت؛ جنگ، شـرایط بد 
اقتصـادی، نبـود بـازار کار و ... گاهـی چنان عرصه 
را تنـگ می کنـد کـه مطمئـن می شـوی این بـار 
چمدانـت را بـرای همیشـه بسـته ای و قـرار اسـت 
باقـی عمـرت برچسـب مهاجـر  همراهـت باشـد. 
بارهـا و بارهـا تصاویـر و اخبـار مهاجـران را دیـده 
و شـنیده ایم؛ چـه آن هایـی کـه روزهـا روی آب 
مانده انـد و آرزوهایشـان غـرق شـد، چـه آنهایـی 
کـه در اردوگاه هـا شـرایط وحشـتناکی را سـپری 
می کننـد، ولـی راهـی برای بازگشـت نداشـتند. اما 
در بیـن تمـام آن هـا افـرادی بوده اند که پیشـرفت 
کردنـد و بـه آرزوهایشـان نزدیـک شـدند پزشـک 

مهاجـر، مهنـدس مهاجـر، تاجـر مهاجـر و ... امـا 
همیشـه پسـوند مهاجر کنار نام هایشـان خودنمایی 

می کنـد. 
بـرای یـک مهاجـر همیشـه غمـی تـازه می مانـد: 
»غربـت«؛ زندگـی خـارج از مرزهای وطـن، دوری 

خانه... از 
امـا داسـتان ما کمـی متفاوت اسـت. شـروع ماجرا 
برمی گـردد بـه سـه هفتـه پیـش و یـک پیـام در 
اینسـتاگرام: » تعـداد زیـادی از مهاجرانـی کـه بـا 
مجـوز خـروج و بازگشـت از ایـران بـه افغانسـتان 
بـا بسـته شـدن مـرز در شـهرهای  رفتـه بودنـد 
مختلـف گرفتار شـدند و عـلاوه بر نگرانـی خانواده 
هایشـان، مهلـت مجـوز خـروج و بازگشتشـان بـه 
ایـران یـا بـه پایـان رسـیده و یـا درحـال اتمـام 

. هست
 بایـد توجـه داشـت که بـرای این افراد مشـکلات 
زیـادی پیـش آمـده ازجملـه ایـن کـه بـه دلیـل 
قرنطینـه بودن شـهرها در افغانسـتان، امکان رفت 
و آمـد از یـک شـهر به شـهر دیگـر را ندارند، هتل 
هـا و مسـافرخانه ها تعطیـل هسـتند و جایی برای 

اقامـت ندارنـد، پولشـان تمـام شـده  و از لحـاظ 
اقتصـادی دچـار مشـکل شـده انـد، مجـوز 

بـه  ایـران  بـه  بازگشتشـان  و  خـروج 
پایـان  رسـیده و بـرای بازگشـت بـا 
گرفتـن  و  جریمـه  چـون  مشـکلاتی 

ویزا روبه رو هسـتند و فشـارهای 
روانـی و عصبـی دیگـر.

بسـته بـودن مـرز، کسـانی که 
اینجـا گرفتـار شـدند را واقعـا 
کسـانی  همـه  کـرده؛  دیوانـه 

کـه پشـت مـرز مانده انـد و خانه 
ایـران  در  هایشـان  خانـواده  و 

از  می توانیـد  شـما  هسـتند. 
انجـام  کاری  رسـانه  طریـق 
بدهیـد؟ حداقـل چنـد روزی 
مـرز باز شـود تـا ایـن افراد 

خانواده هایشـان  بـه  بتواننـد 
ایـران ملحـق شـوند«. در 

بعـد از ایـن پیـام بـود کـه قـول 
متاسـفانه  امـا  دادیـم،  پیگیـری 

پیگیری هـای  وجـود  بـا 
»صبح امـروز«  خبرنـگار 

همـراه  بـه  نتیجـه ای 

نداشـت و همـه مجبـور بـه انتظـار کشـیدن برای 
اعـلام خبـر سـتاد مقابلـه بـا کرونـا ماندیـم. زمان 
گذشـت تـا دیـروز کـه بـرای بـار دوم بـه صفحـه 
اینسـتاگرام روزنامـه پیامـی فرسـتاده شـد. دوبـاره 
پیـام از افغانسـتان بـود: »چـی شـد بـرادر؟ 50 روز 
انتظـار می کشـیم«. می شـه کـه مـا پشـت مـرز 
حـدود 200 نفـر از مهاجران افغانسـتانی که بیشـتر 
آن هـا در ایـران بدنیـا آمده انـد و سـال ها کنـار مـا 
زندگـی کردند روزهاسـت که در شـرایطی سـخت 
منتظـر بازگشـت بـه ایـران هسـتند، امـا شـرایط 
پیـش آمـده و شـیوع ویـروس کرونـا آن هـا را در 
موضـوع  اسـت.  کـرده   مسـتاصل  مرز هـا  پشـت 
زمانـی تلخ تـر می شـود کـه وضعیتـی کـه بـه آن 

دچـار شـدند را شـرح می دهنـد:
الهام؛ پرستاری که در جست و جوی کار به 

کابل رفت
  فارغ التحصیـل رشـته پرسـتاری هسـتم و متولـد 

مردادمـاه  گذشته ایـران.  سال 

بـرای پیـدا کـردن شـرایط کاری بهتـر بـه کابـل 
بودنـد چنـد  رفتـم. دوسـتانم کـه هم رشـته مـن 
مـاه پیـش از مـن بـا انجـام یکسـری هماهنگی ها 
بـرای کار در بیمارسـتانی خصوصـی بـه کابل رفته 
بودنـد. از آنجـا کـه متولد ایران هسـتم و اقوامی در 
افغانسـتان نـدارم با دوسـتانم هم خانه شـدم و چند 

ماهـی دنبـال کار گشـتم. 
بیمارسـتان  یـک  در  را  نظـرم  مـورد  کار  تـازه 
خصوصـی پیـدا کرده بـودم که بخاطر شـیوع کرونا 
در کابـل، بیمارسـتان تعطیـل شـد. ایـن تعطیلـی 
منجـر بـه بیکار شـدن من و دوسـتانم شـد. از آنجا 
کـه پدر و مـادرم را از دسـت دادم حامـی ندارم که 
از لحـاظ مالـی حمایتم کند و در این شـرایط، پولی 

بفرسـتد.  برایم 
نگران وضعیت خواهر و برادرم در ایران هستم

 سرپرسـت خانـواده مـن هسـتم و بـه اینجـا آمدم 
تـا بتوانـم هزینه هـای زندگـی خواهـر و بـرادرم در 
ایـران را تامیـن کنـم. وضعیـت مالی نامناسـب من 
در اینجـا باعـث شـده نتوانـم کمکـی بـه خواهر و 
بـردارم کـه چشـم انتظـار مـن هسـتند، کنـم و 
ایـن موضـوع نگرانـی ام را زیـاد کـرده . 
در شـرایط فعلی هیـچ درآمدی 
زندگـی   گـذران  بـرای 
نـدارم.  کابـل  در 

تنهـا خرجیمـان پولـی اسـت کـه خانواده دوسـتانم 
برایشـان از ایـران می فرسـتند که کفاف خودشـان 

نمی دهـد. هـم  را 
زمستان را در خانه ای بدون بخاری گذراندم

بی پولـی موجـب شـده که زندگی دشـواری داشـته 
باشـیم، زمسـتان را در خانـه ای گذراندیـم که حتی 
بخـاری نداشـت. حـالا هـم مهلـت ویـزا و اقامتـم 
تمـام شـده و نمی دانـم چه پیـش خواهد آمـد. این 
روزهـا بیشـتر، شـبیه کابوسـی بی پایـان اسـت و 
تنهـا امیـدم این اسـت که مسـئولان هرچـه زودتر 

راه حلـی پیـدا کننـد تـا مرز باز شـود.
بانو؛ زنی که در وطنش غریب است

مـا دو خواهریـم و پاسـپورت اقامتـی داریـم. حدود 
افغانسـتان و شـهر  50 روز اسـت کـه در کشـور 
هـرات برای گرفتـن تذکره)شناسـنامه( گیر کردیم. 
از هفتـه اول شـیوع کرونـا پیگیر برگشـتن به ایران 
شـدیم، امـا متاسـفانه همـه جـا تعطیل بـود. قوم و 
خویـش زیـادی اینجـا نداریم آن ها هم که هسـتند 

در روسـتا زندگـی می کنند. 
بـرای اینکـه بتوانیـم بـه شـهر دسترسـی داشـته 
باشـیم و از وضعیـت باز شـدن مـرز جویا شـویم از 
طریق مراجعـه به دفتر ارتباط خارجه)کنسـولگری( 
اتاقـی اجـاره کـرده و داخـل شـهر ماندیم کـه روز 
بـه روز هزینه هـای اقامت در اینجـا  بالاتر می رود 

و شـرایط سـختی را برایمـان ایجـاد کرده اسـت.
دوری خانواده و بی پولی امانمان را بریده

افغانسـتان، وطـن مـا اسـت، امـا افـرادی مثـل ما 
کـه در ایـران بـه دنیا آمدیـم و بزرگ شـدیم اینجا 
احسـاس غریبـی می کنیم و فشـار دوری از خانواده 
و بـی پولـی امانمان را بریده  اسـت. بعـد از پیگیری 
هـای خانـواده از ایـران بخاطـر اینکه راهـی برای 
بازگشـت نبـود پـدرم مجبـور شـد بـه هـرات بیاید 
باشـد. هرجایـی هـم می رویـم کـه  تـا کنـار مـا 
تکلیفمـان  روشـن شـود تنهـا وعـده امـروز و فـردا 
می دهنـد. چنـد بـاری هم مـرز رفتیم اما بـی فایده 
بـود. پـدرم 64 سـال سـن دارد و یک کارگر سـاده 
در ایـران اسـت؛ بنابراین فشـار مالـی و هزینه های 

زیـاد توانـش را از بیـن برده.
 اگر فرزندم اینجا متولد شود...

نامـم علـی اسـت حـدود سـه مـاه پیـش همـراه 
خانـواده بـرای چنـد روز اقامـت بـه هـرات آمدیم، 
امـا مـرز بسـته شـد. چندین بار بـرای برگشـتن به 
ایـران تـا مـرز هم رفتیـن، ولـی اجـازه ورود ندادند 
و گفتنـد مـرز بسته اسـت. مهلـت اعتبار پاسـپورت 
پـدرم رو بـه پایـان اسـت اینجا هـم که پاسـپورت 
پاسـپورت  مجبوریـم  بنابرایـن  نمی شـود؛  تمدیـد 
جدیـد و ویـزا  بگیریـم. از طرفی همسـرم، ماه های 
آخـر بـارداری اش را می گذرانـد اگـر فرزنـدم اینجا 
بدنیـا بیایـد، مـدت خـروج و بازگشـتمان بـه ایران  

تمـام می شـود.

برای انجام پایان نامه ام به هرات آمدم
نامـم عبدالخالق اسـت، دانشـجوی ارشـد میکروب 
شـهیدصدوقی  علوم پزشـکی  دانشـگاه  پزشـکی 
یـزد هسـتم که بـرای انجـام موضـوع پایـان نامه 
خـود بـه افغانسـتان آمدم تـا در مـورد عفونت های 
کنـم،  تحقیـق  -هـرات  افغانسـتان  بیمارسـتانی 
امـا به دلیـل بسـته شـدن مـرز  بیـش از سـه مـاه 
اسـت کـه اینجـا مانـدگار شـدم بـا اینکـه اقامـت 
ایـران را دارم، امـا مرزبانـی اجـازه ورود بـه ایـران 

نمی دهـد. را 
اینجـا مشـکلات زیـادی را برایـم به همراه داشـته 
از مشـکلات مالـی گرفتـه تـا دغدغـه و نگرانـی 

خانواده ام.
ایـن پیام هـا تنهـا بخـش کوچکـی از مشـکلات 
افـرادی بـود کـه پشـت مـرز افغانسـتان گرفتـار 
شـده اند و هیـچ حامـی و یاری کننـده ای در آنجـا 
ندارنـد. اغلـب ایـن افـراد از لحـاظ مالـی در تنگنا 
هسـتند و فشـارهای مالـی و بلاتکلیفـی می توانـد 
آن هـا را درگیـر بیماری هـای عصبی کرده و فشـار 
روانـی زیـادی را بـه ایشـان وارد کنـد. از سـویی 
دیگـر در بیشـتر مـوارد خانـواده آن هـا کـه سـاکن 
ایـران هسـتند در انتظـار کمک مالی بـوده و از این 
طریـق فشـارهای زیـادی را متحمل می شـوند. هر 
چنـد کـه در چنـد روز گذشـته نخسـتین پـرواز از 
ایـران بـه افغانسـتان و افغانسـتان به ایـران پس از 
سـه مـاه تعطیلی_ بـه دلیل شـیوع کرونـا_ انجام 
شـد، امـا گفت وگوی ما بـا این 
می دهـد  نشـان  افـراد 
همچنـان  کـه 
زمینی  مرزهـای 
باز نشـده اسـت. 
که  اسـت  گفتنـی 
در  صبح امـروز  پیگیری هـای 
ایـن رابطـه را در شـماره های 
منتشـر  روزنامـه،  آینـده 

خواهیـم کـرد.

ی
سای

شم
م 

اس
ق

بیر
رد

س

است،  ما  وطن  افغانستان، 
اما افرادی مثــل ما که در 
ایران به دنیا آمدیم و بزرگ 
شدیم اینجا احساس غریبی 
می کنیم و فشــار دوری از 
خانواده و بی پولی امانمان 

را بریده  است

هم مهلت ویــزا و اقامتم 
تمام شــده و نمی دانم چه 
پیــش خواهد آمــد. این 
روزها بیشتر، شبیه کابوسی 
بی پایان است و تنها امیدم 
مسئولان  که  اســت  این 
هرچه زودتر راه حلی پیدا 

کنند تا مرز باز شود
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معاون توســعه مدیریت و منابع استانداری خراسان رضوی گفت: بر اساس 
مصوبات جلسه ســتاد ملی مدیریت بیماری کرونا، کلیه کارکنان دولت از 
تاریخ 10 خرداد ماه باید با رعایت الزامات ســلامت محیط و کار در محیط 
اداری در محل کار خود، خدمت رسانی کنند. به گزارش صبح امروز، کوکب 
موســوی، بنا بر مصوبات جلسه بیســت و یکم ستاد ملی مدیریت بیماری 
کرونا، طی مکاتبه رسمی با دستگاه های اجرایی استان، الزامی بودن حضور 
کلیه کارکنــان در محل کار از مورخ 10/3/99 را اعلام کرد.در بخشــی 

از نامه معاون توســعه مدیریت و منابع اســتانداری خراسان رضوی چنین 
آمده اســت:»برابر نامه معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور و رئیس کمیته 
امنیتی، اجتماعی و انتظامی ســتاد ملی مدیریت بیماری کرونا، ساعت کار 
روزانه دســتگاه های اجرایی از ســاعت 7:30 تا 14:30 خواهد بود و کلیه 
کارکنان با رعایت الزامات ســلامت محیط و کار در محیط اداری، ابلاغی 
وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی در محل کار حاضر و خدمات 

عمومی و ضروری را ارائه می کند.«

حضور کلیه کارکنان 
دولت در محل خدمت 
از ۱۰ خرداد ماه با رعایت 
الزامات بهداشتی

۱4۰ پیوند قرنیه در بانک چشم 

رئیس بانک چشم  دانشگاه علوم پزشکی مشهد اظهار کرد: تاکنون 140 پیوند قرنیه 
در بانک چشم این دانشگاه انجام شده که بخشی از آن در حوزه گردشگری سلامت 

انجام شده است.
به گزارش صبح امروز، دکتر سیامک زارعی قنواتی در جریان بازدید دبیر ستاد توسعه 
علوم فناوری های ســلول های بنیادی معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری و 
هیئت همراه از بانک چشــم مشــهد، اظهار کرد: بانک چشم دانشگاه علوم پزشکی 
مشــهد به عنوان دومین بانک چشم کشــور فعالیت خود را از سال 96 آغاز کرده و 
تاکنون دســتاوردهای خوبی در این حوزه داشــته اســت و هم اکنون 3 بانک چشم 

تهران، مشهد و شیراز در ایران فعال است.
عضو هیات علمی دانشــگاه علوم پزشکی مشهد با اشاره به اینکه فراهم آوری بافت 
چشمی سالم برای درمان و تحقیق یک ضرورت انکارناپذیر است، بیان کرد: از همین 
رو بعضی ســازمان های دولتی و یا مردم نهاد اقدام به ایجاد بانک چشــم کردندکه 
وظیفه آنها جمع آوری چشم اهدایی، بررسی چشم ها، توزیع چشم در بانک های چشم 

و توجه به قوانین کشورها در حوزه اهدای چشم است.
رئیس بانک چشم دانشگاه علوم پزشــکی مشهد تصریح کرد: روند اهدای چشم به 
نسبت گذشته سرعت بالایی داشته، اما در مجموع می توان گفت سابقه تشکیل بانک 
چشم به بیش از 30 ســال قبل باز می گردد و یکی از مجموعه های موفق کشور در 

این حوزه دانشگاه علوم پزشکی مشهد بوده است.
دکتر زارعی قنواتی تاکید کرد: در حوزه مســائل قانونی و شرعی جلسات مکرری با 
مدیران و مسئولان حوزه های علمیه خراسان و قم، استانداری، بیمارستان منتصریه، 
شهرداری، شورای شهر، آرامستان ها، دادگستری، پزشکی قانونی و دیگر مجموعه ها 
داشته ایم و آخرین تفاهم نامه منعقد بانک چشم مشهد با پزشکی قانونی بوده است.

2 هزار و 8۱9 ابتلای جدید به کویید-۱9
سخنگوی وزارت بهداشت از شناسایی 2819 مورد جدید کووید19 در کشور خبر داد 
و گفت: طی 24 ســاعت گذشــته در 15 استان فاقد فوتی و 5 استان فقط یک مورد 

فوتی ناشی از بیماری کووید19 گزارش شده است. 
به گــزارش صبح امروز، دکتر کیانوش جهانپور در تشــریح آخرین وضعیت بیماری 
کووید 19 در کشــور، گفت: از دیروز تا امروز 9 خرداد 1399 و بر اســاس معیارهای 
قطعی تشــخیصی، دو هزار و 819 بیمار جدید مبتلا به کووید19 در کشور شناسایی 

شد.
به گفتــه وی، از بین مبتلایان جدید، 547 مورد بســتری و دو هزار و 272 مورد از 
افراد در تماس با مبتلایان بودند که شناســایی شدند. به این ترتیب مجموع بیماران 

کووید19 در کشور به 146 هزار و 668 نفر رسید.
جهانپور با بیان اینکه متاســفانه در طول 24 ساعت گذشته 50 بیمار کووید19 جان 
خود را از دست دادند، گفت: بر این اساس مجموع جان باختگان این بیماری در کشور 

به 7 هزار و 677 نفر رسید.
وی همچنین گفت: خوشبختانه تا کنون 114 هزار و 931 نفر از بیماران، بهبود یافته 
و ترخیص شده اند. همچنین 2547 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در وضعیت شدید 

این بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
جهانپور ادامه داد: تا کنون 896 هزار و 571 آزمایش تشــخیص کووید19 در کشور 

انجام شده است.
وی تاکید کرد: در 24 ســاعت گذشته، 15 استان فاقد فوتی ناشی از کووید-19 بوده 

و در پنج استان نیز فقط یک مورد فوتی ناشی از این بیماری گزارش شده است. 
جهانپــور ضمن تاکید بر رعایت نکات بهداشــت فــردی و اجتماعی، فاصله گذاری 
اجتماعی و استفاده از ماسک بویژه در اماکن عمومی، گفت: وضعیت استان خوزستان، 
همچنان قرمز اســت. استان های خراســان رضوی، آذربایجان های شرقی و غربی، 

لرستان، کردستان، کرمانشاه، هرمزگان و مازندران در وضعیت هشدار قرار دارند. 

برگزاری آزمون مدارس نمونه دولتی در 
2۰ تیرماه

آزمــون ورودی پایه دهم مدارس نمونه دولتی دوره دوم متوســطه )دبیرســتان ها و 
هنرســتان های فنی و حرفه ای( برای ســال تحصیلی 1400-1399 در روز بیستم 
تیرماه به در سراســر کشور به صورت همزمان برگزار و ثبت نام برای شرکت در این 

آزمون از 17 خرداد آغاز می شود. 
طبق اعلام مدیر کل دفتر آموزش متوســطه نظری تمام دانش آموزان مشــغول به 
تحصیــل در پایه نهم ســال تحصیلی 99- 98 مجاز به ثبــت نام در آزمون ورودی 
مدارس نمونه دولتی هستند و ملاک شرکت در این آزمون کسب حداقل معدل کتبی 
17 در ارزشــیابی پایانی نوبت دوم )معدل نمرات خرداد بدون اعمال نمرات تکوینی( 

برای فارغ التحصیلان پایه نهم است.
همچنین ثبت نام اینترنتی داوطلبان آزمون ورودی مدارس نمونه دولتی از روز شــنبه 
)17 خرداد( شــروع  می شود و تا روز سه شنبه )27 خرداد( ادامه دارد. آزمون ورودی 
مدارس نمونه دولتی ســاعت 9 صبح روز جمعه )20 تیر( در سراسر کشور به صورت 
همزمان برگزار می شــود و داوطلبان باید به 100 ســوال آزمون در مدت 120 دقیقه 

پاسخ دهند.
ســوالات آزمون از کتاب درســی آموزش قرآن و پیام های آســمان، فارسی، عربی، 
مطالعات اجتماعی )جغرافیا، تاریخ، مدنی(، زبان انگلیسی، علوم تجربی و ریاضی پایه 

نهم سال تحصیلی 99- 98 طرح می شود.
پذیرش دانش آموزان در آزمون ورودی بر اســاس میانگین نمره کل آزمون ورودی و 
معدل کتبی ارزشــیابی پایانی نوبت دوم پایه نهم به نسبت مساوی یعنی 50 درصد 
نمره آزمون ورودی و 50 درصد معدل کتبی ارزشــیابی پایانی نوبت دوم خواهد بود 
و شــرط محاسبه50 درصد معدل کتبی برای پذیرش دانش آموزان در مدارس نمونه 
دولتی داشتن حداقل معدل کتبی 17 ارزشــیابی پایانی نوبت دوم در سال تحصیلی 

99- 98 است.

اخبار
بررسی صبح امروز از قتل رومینا:

 داس آبرو بر گردن دختر
بار دیگر قتل دخترکی معصوم و عاشق تیتر درشت و سخت رسانه های داخلی و خارجی را از آن خود کرد

به  قتلی  باز هــم  و 
خبر  غیــرت  بهانه 

ساز شد.
قطعا رومینا اولین و 
انسانی  فاجعه  آخرین 
و  غیــرت  بهانه  بــه 
افزایش  اما  نبوده  آبرو 
و  قتل ها  سبک  چنین 
بستر  در  خشونت هایی 
خانواده قطعا هشــدار 
جدی برای سلامت خانواده و فرهنگ و 

اجتماع به شمار می آید.
این روزها همه داستان رومینای 13 ساله 
و برخورد داس عشق و غیرت بر گردن او 
را می دانند.رومینا به مانند نازنین و اســیه 
و زعفران و دیگر دختــران که به نوعی 
قربانی ابرو و غیرت نمادین شدند  بحث 
داغ امروز رســانه ها بوده اما با مرور زمان 

به دست فراموشی سپرده می شوند.
به طور حتــم تکرار قتل های ناموســی 
در دهه اخیر زنگ خطر تهدید ســلامت 
خانــواده و جامعــه ایرانــی را با صدای 
بلندتــری به صدا درآورده، تهدیدی برای 
جامعه ایرانی که همواره بر تاریخ پرشکوه 

و غنای فرهنگی اش افتخار کرده است.
قتل این دخترک چراهــای زیادی را در 
افکار عمومی ایجاد کرده و شاید بسیاری 
از پــدران نامــوس پرســت را از خواب 

خرگوشی بیدار کند.
تراژدی رومینا

شــاید حائز اهمیت ترین قسمت تراژدی 
رومینا این باشــد که او بــه کلانتری و 
مســئولان قضایی اعلام می کند که مرا 
تحویل پــدرم ندهید، چرا که او حتما مرا 

می کشد.
رومینایــی که اکنون پســرک عاشــق 
خشــونت های  و  روحــی  تجاوزهــای 
خانگی پدر بر این دختر را افشــا می کند 
و از ســال ها آسیب دین این دختر توسط 

پدرش می گوید.
قاضی باید پاسخگو باشد

فرار دختر از خانه به بهانه احساس ناامنی 
بوده و حال چرا مســؤولین اورا دوباره به 
همــان خانه ارجــاع داده نیز جای بحث 

دارد.
یــک حقوقــدان و فعال در حــوزه زنان 
می گوید: خشــونت بر زنان پدیده ایست 
که در نظام جنســیت ودر ســاختارهای 
مرد سالار  بروز میکند وحاصل فرودست 
انگاری زنان،غیرت پنداری ایشــان و به 
تبع ان وضعیت غیر عادلانه ایست که در 

جوامع به زنان تحمیل میشود.
تسریع در لایحه منع خشونت

رییس جمهور با ابراز تأســف از خشونت 

خانگــی در تالش، دســتور تســریع در 
رســیدگی به لوایح منع خشونت را صادر 
کرد. در همین جلسه لعیا جنیدی، معاون 
حقوقــی رییس جمهوری نیــز از هیات 
دولت درخواســت کرد »لایحه صیانت، 
کرامــت و تامین امنیت بانــوان در برابر 

خشونت« خارج از نوبت بررسی شود.
لعیا جنیدی با توجه به وقوع شــماری از 
خشونت علیه زنان و ضرورت وجود قانون 
جامع برای پیشگیری و برخورد قانونی با 
این پدیده از هیات دولت درخواست کرد 
تا بررسی لایحه صیانت، کرامت و تامین 
امنیت بانوان در برابر خشونت که چندی 
پیش با تغییراتی از ســوی قوه قضاییه به 
دولت ارسال شده است، خارج از نوبت در 

دستور کار خود قرار دهد.
قتل رومینا، لایحه تامین امنیت زنان را 

مجدد به جریان انداخت
در همین حال معــاون رئیس جمهوری 
در امور زنان و خانواده با اشاره به دستور 
بررسی خارج از نوبت لایحه تامین امنیت 
زنان در برابر خشونت در کمیسیون لوایح 
گفــت: آماده ایم تا این لایحه هفته آینده 

در کمیسیون لوایح مطرح شود.
معصومه ابتــکار در این بــاره در صفحه 
توئیتری خود نوشــت: امــروز در هیات 
دولت دربــاره جنایــت رومینا صحبت و 
درخواست کردم تســریع و اولویت برای 
نوبــت لایحه تامین امنیــت زنان انجام 
شود.وی افزود: در پاسخ به درخواست لعیا 
جنیدی- معاونت حقوقی رئیس جمهوری 
نیز اسحاق جهانگیری- معاون اول رییس 
جمهور، دســتور بررســی خارج از نوبت 

لایحه در کمیسیون را صادر کردند.
وی در ادامه نوشته است: آماده ایم تا این 
لایحه در هفته آینده در کمیسیون لوایح 
مطرح شود.به سراغ یک حقوقدان و فعال 
در حوزه زنان رفته تا زوایاس حقوقی این 

قتل را بررسی کنیم:

مرضیــه محبی در مصاحبه بــا خبرنگار 
انســانها به  امروز می افزاید: وقتی  صبح 
دو گروه با حقوق متفاوت تقسیم میشوند 
امکانات  ناعادلانه  توزیع  تقسیم،  واساس 
مشــارکت  وحق  اجتماعی،فرصتها،منابع 
سیاسی یا اقتصادیست ،فرودستی، فقر و 
محرومیت بوجود میاید.این وضعیت باعث 
تجمیع و تراکم محرومیت های متفاوت 
از جمله ،نژاد ،طبقه،قومیت ،حاشیه نشینی 

میشود.
سر بریده رومینا و وجدان بشریت

وی تصریح می کنــد: امروز رومینای 13 
ساله جســدی است با ســر بریده که بر 
میکند.کدام  بشــریت ســنگینی  وجدان 
کاســتیها،کدام محرومیتهــای قانونی و 
اجتماعی ،کدام کژیهــا و ناکارامدیهااین 
ســتم را برین کــودک بی پنــاه وتنها 
دولتی،مدنی  نهــاد  بارکرد؟؟ چــرا هیچ 
،مردمی وهیچ کســی ایــن کودک را در 

کنف حمایت نپیچید ودر امان نداشت؟
محبــی  تبیین می کند: قانــون حمایت از  
کودکان ونوجوانان بیش از ده سال در روند 
پرپیچ وخم قانونگذاری کشــور ما معطل 
مانده وعلیرغــم تصویب مجلس همچنان 
در گذرگاه اخر مانده است .ما مقرراتی که 
بازدارنده،پیشــگیری کننده ، فرهنگ ساز 
و موثــر برای ممانعت از ســتم برکودکان 
باشد نداریم.ما هنوز معنای حتی ستم های 
جنســی  را به کودکان نمی اموزیم ،ســن 
ازدواج موضوع مــاده 1041 قانون مدنی 
دختران سیزده ســاله وحتی کمتر از ان را 
در معرض ازدواج قرار داده اســت.این امر 
باعث طمع مردانی همچون رباینده رومینا 

،به اغفال  دختران خردسال میکند.
لایحه صیانت بانوان در پیچ و خم 

مجاری قانون

وی اظهار می کند: علاوه بر همه اینها ما 
تا به امروز قانونی برای مجازات مرتکبین 
خشونت مبتنی بر جنسیت نداریم .لایحه 
تامین امنیت زنان  پس از سالها ماندن در 
مجاری قانونی هنوز در دستور کار مجلس 

قانونگذاری قرار نگرفته است.
محبــی در پایان تاکیــد می کند: وبیش 
از همــه اینها وفراتر از قانــون مقابله با 
خشــونت بر زنان محتاج مشارکت جدی 
شــهروندان برای جبران خسارتها و اثار 

ناشی از جرم است.
قربانی تعصبات قومی

در ادامــه بــا دکتر اکبــری عضو هیئت 
علمی دانشــگاه فردوســی در خصوص 
اتفاقــات و فجایع  ایــن قبیــل  چرایی 
بــه گفت و گو نشســتیم: عضــو هیئت 
علمی گروه اجتماعی دانشــگاه فردوسی 
مشــهد می گوید: رومینا قربانی درگیری 
 دنیــای مدرنیتــه بــه ســبک ســنتی 
شد.به گزارش صبح امروز حسین اکبری 
اجتماعی  پیچیده  پدیده هــای  می افزاید: 
از جنس قتــل رومینا را نباید تنها از یک 
بعد و زاویه بررســی کرد چــرا که علل 
چندگانه ای بر چرایی این قتل موثر است.

وی تصریح می کنــد: طی دهه های اخیر 
نوعی از تغییر الگو در روابط جنســیتی در 
ایران داشته که یکی از این قالب ها رابطه 
دختران کم ســن و سال با مردان سنین 

بالا شکل گرفته است.
اکبری ابراز می کند: در این فاجعه خاص 
بایستی برخی از تعصبات قومی و مذهبی 
به شدت مورد توجه و بررسی قرار بگیرد 
چرا که یکــی از علت های نارضایتی مدر 
برای ازدواج دخترش، اهل تســنن بودن 
پســرک عاشــق بوده اســت.وی تاکید 
می کند: شــاید یکی از مهم ترین دلایلی 

کــه این پدر اقدام به کشــتن دختر خود 
کــرده ناشــی از فشــارهای اجتماعی و 
محیطی و همین تعصبات قومی و مذهبی 

بوده است.
بازخوانی کدهای شرافتی

اکبری تبیین می کنــد: برخی از کدهای 
شــرافتی و مباحث مربوط بــه تعصبات 
ناموســی به شــدت باید مورد توجه قرار 
گرفته و در جهت بهبود آن اقدامات جدی 

و موثری انجام داد.
وی با اشــاره به احتمال انگیزه های قوی 
پــدر جهت قتل دختر و یــا اختلال های 
شــخصیتی و عدم ســلامتی روانی پدر 
می گوید: بررسی این قضیه نیازمند تحلیل 
بهتر و دقیقتر و نیز شناسایی محل زندگی 
این افراد و شرایط  و اقتضائات خانوادگی 
و شــرایط روان شــناختی پدر بایســتی 
مــورد تحلیل قرار بگیرد تا از وقوع چنین 

فجایعی جلوگیری شود.

منتخــب مردم مشــهد و کلات 
در مجلــس یازدهــم، از تهیــه 
تشــکیل  طــرح  پیش نویــس 
و  زنان  تخصصــی  کمیســیون 
در  ملت  منتخبان  توسط  خانواده 

این دوره از مجلس خبر داد.
فاطمــه رحمانی  بــا بیان اینکه 
یازدهم  مجلس  زنان  فراکسیون 
به طور ویژه به بررسی مشکلات 
مرتبط با حوزه زنــان و خانواده 
بررسی طرح ها  گفت:  می پردازد، 
و لوایح مهم حوزه زنان و خانواده 

که از گذشــته باقی مانده همچون طرح جامع جمعیت و تعالی خانواده که 16 بار بین کمیســیون های 
مجلس دســت به دست شده است باید در اولویت دســتورکار فراکسیون زنان قرار گیرد و اشکالات آن 

برطرف شود.
ضرورت تسریع روند بررسی لایحه تأمین امنیت بانوان در برابر خشونت 

منتخب مردم مشــهد و کلات در یازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی، ادامه داد: لایحه صیانت، 
کرامت و تأمین امنیت بانوان در برابر خشــونت از دیگر مواردی اســت که باید درخواســت کنیم تا به 
ســرعت به مجلس فرستاده شــده و در صورت لزوم مورد بازنگری قرار گیرد و روند بررسی و تصویب 

آن تسریع شود.
وی با اشــاره به اهمیت موضوع خانواده در مجلس یازدهم تصریح کرد: متاسفانه برغم اهمیت موضوع 
خانواده به عنوان بنیادی ترین واحد اجتماعی که شــاکله شــخصیت افراد در آن شکل می گیرد و تاکید 

بزرگان دین اسلام بر ضرورت توجه به آن تاکنون این موضوع مورد کم توجهی قرار گرفته است.
رحمانی یادآور شــد: هم اکنون پیش نویس طرح تشــکیل کمیســیون تخصصی زنان و خانواده را آماده 
کرده ایــم و بنابر تاکیدات رهبر معظم انقــلاب، حوزه زنان نیز در دایره مباحــث مرتبط با خانواده قرار 

گرفته است.
وی اظهار کرد: تشــکیل این کمیســیون باعث می شود تا مســائل خانواده به طور ویژه مورد توجه قرار 
بگیرد و این در حالی اســت که تاکنون این موضوع ذیل کمیسیون فرهنگی در حد یک کارگروه بررسی 
شــده است و چون مســائل حوزه فرهنگی بسیار گسترده اســت ناخودآگاه این موضوع در اولویت قرار 

نگرفته است.
منتخب مردم مشــهد و کلات در یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: البته خانواده یک 
موضوع بین بخشی است که هم کمیسیون فرهنگی، هم کمیسیون اقتصادی و هم سایر کمیسیون های 
تخصصی مجلس باید به آن بپردازند، اما برای اینکه به طور ویژه مورد توجه قرار گیرد باید کمیســیونی 

تخصصی برای آن تشکیل شود.

با  مبــارزه  جمعیــت  دبیــرکل 
دخانیــات ضمن انتقــاد از آنچه 
که »رشد صنایع دخانی در چند 
سال اخیر« خواند،  در عین حال 
نسبت به خطر موج جدید کرونا 
در مصرف کنندگان مواد دخانی 
به دنبال بازگشــایی قهوه خانه ها 

هشدار داد. 
به گزارش صبح امروز وبه نقل از 
دکتر محمدرضا مسجدی  ایسنا، 
بــا تاکید بــر اینکــه دخانیات 
می توانــد برای کســانی که در 

معرض خطر ابتلا به ویروس کرونا هســتند، مشکل آفرین باشــد،   گفت: مطالعات نشان داده است که 
مصرف کنندگان کالاهای دخانی در صورت ابتلا به بیماری کووید19، شدت بیشتری از بیماری را تجربه 

خواهند کرد و احتمال بستری شدن آنها در آی سی یو هم افزایش می یابد. 
خطر موج جدید کرونا در مصرف کنندگان مواد دخانی با بازگشایی قهوه خانه ها

وی افزود: اگر قرار باشــد در رســتوران ها و قهوه خانه ها بازگشــایی هایی صورت گیــرد و مراقبت های 
بهداشــتی انجام نشود، فکر می کنم با موج جدید در گروهی مواجه هستیم که دخانیات مصرف می کنند. 
توصیه ما به افراد بویژه قشر جوان آن است که از مصرف دخانیات و قلیان به شکل گروهی پرهیز کنند؛ 
کرونا باکســی تعارف ندارد و به راحتی منتقل خواهد شد. همزمانی کرونا با هفته ملی مبارزه با دخانیات 

زمان مناسبی است که این پیام بهداشتی به مردم برسانیم.
دبیرکل جمعیت مبارزه با دخانیات در پاسخ به این سوال که آیا به دنبال تعطیلی قهوه خانه ها پس از شیوع 
ویروس کرونا، روند کاهشی در میزان مصرف قلیان را شاهد بودیم یا خیر؟، بیان کرد: در این مورد آمار 
دقیق نداریم اما ظاهر امر نشان می دهد وقتی در عموم جامعه قلیان به راحتی در دسترس نباشد، میزان 
مصرف آن کاهش پیدا کند. کرونا بهانه ای شــده اســت تا سازمان بهداشت جهانی نیز در این خصوص 
توصیه هایی را مرتبا مطرح کند و به مردم در مورد مصرف دخانیات بویژه به صورت جمعی هشدار دهد.  

قرنطینه کرونا و افزایش مصرف سیگار
وی افــزود: مدتی بود که مصرف قلیان میان خانم ها افزایش چشــمگیری داشــت، اما تغییر مصرف از 
قلیان به ســیگار در میان این قشــر به راحتی میسر نمی شود. اســتقبال از قلیان انگیزه های خاص خود 
را دارد، برخی به عنوان تفریح از آن اســتفاده می کنند و شــاید ســیگار به راحتی جایگزین مصرف آنها 
نشــود، اما می دانیم حدود 10 تا 15 درصد مصرف کنندگان قلیان به اســتفاده از سیگار روی می آورند. 
البته مطالعاتی در کشــورهای اروپایی نشان می دهد در مدت قرنطینه کرونا مصرف سیگار در میان افراد 
ســیگاری افزایش یافته است چراکه محدود به حضور در منزل بودند و سیگار را وسیله ای برای تسکین 

خود انتخاب کرده بودند.
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رومینای  امــروز  محبی: 
۱3 ســاله جسدی است با 
ســر بریده که بر وجدان 
میکند. سنگینی  بشریت 
کاســتیها،کدام  کــدام 
و  قانونی  محرومیتهــای 
اجتماعی ،کــدام کژیها و 
را  ســتم  ناکارامدیهااین 
برین کودک بی پناه وتنها 
بارکرد؟؟ چــرا هیچ نهاد 
دولتی،مدنی ،مردمی وهیچ 
کسی این کودک را در کنف 
حمایــت نپیچید ودر امان 

نداشت؟

: اکبــری: برخــی از 
کدهای شــرافتی و 
به  مربوط  مباحــث 
به  ناموسی  تعصبات 
شدت باید مورد توجه 
قرار گرفته و در جهت 
بهبــود آن اقدامات 
جدی و موثری انجام 
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درهای موزه سینمای 
ایران باز شد

به دنبال مجوز ستاد ملی مبارزه با کرونا و طبق دستور رئیس جمهور مبنی 
بر بازگشایی موزه های کشور، موزه سینما آغاز به کار کرد.

به گزارش سینماســینما، تالارهای موزه ســینما هر روز به جز شنبه ها با 
رعایت پروتکل های بهداشتی از ساعت 10 صبح تا 18 پذیرای علاقه مندان 

به سینما است.

غرفه های عرضه محصولات فرهنگی و کافه های موزه ســینما همه روزه 
از ســاعت 9 صبح تا 24 باز است.گفتنی است، ســه سالن سینماتوگراف، 
سینمافردوس و سینماتمدن بر اســاس مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا 
همچنان تا اطلاع ثانوی تعطیل اســت.ازعلاقه مندان به بازدید موزه سینما 

درخواست می شود درهنگام ورود ماسک و دستکش همراه داشته باشند.

 خلق نقاشی عظیم به احترام 
کادر پزشکی

در یکی از پارکینگ های شهر 
نیویورک، بــه احترام قربانیان 
ویروس »کووید ـ 19« و کادر 
پزشــکی که با حضور در خط 
مقدم مبــارزه با ویروس کرونا 
جان خود را به خطر می اندازند، 
یک نقاشی 6000 متری خلق 

شد.
به گزارش صبح امروز به نقل 

از آرت نت نیوز، این نقاشــی 6000 متری که توسط »جرج رودریگز گرادا« هنرمند 
کوبایی ـ آمریکایی خلق شده است چهره یک پزشک که ماسک بر چهره دارد را در 

منطقه »کویینز« شهر نیویورک به تصویر می کشد.
این اثر که »ما نور هستیم« نام دارد با هدفِ در مرکز توجه قرار دادن قربانیان نامرئی 

این بحران جهانی خلق شده است.
هنرمند ایــن اثر همچنین ســعی دارد این حقیقت را در مرکز توجــه قرار دهد که 
بالاترین آمار جان باختگان ویروس کرونا به سیاه پوستان، لاتین ها و طبقه کارگر تعلق 

دارد؛ چرا که این افراد اغلب شغل های ضروری را در اختیار دارند.
این اثر هنری در حقیقت چشــمان دکتر »دلفونســو دکو« یکی از پزشکانی که در 

جریان مبارزه با ویروس کرونا جان خود را از دست داده است به تصویر می کشد.
رودریگز بیان کرد: »دکتر دکو یک پزشک متخصص اطفال و در آستانه بازنشستگی 
بود و این حقیقت که از کار کردن در این حرفه دســت نکشــید و به معالجه مردم 
ادامــه داد و خود را قربانی کرد مرا به شــدت تحت تاثیر قــرار می دهد. این عملی 

قهرمانانه است«
»رودریگز گرادا« بیشتر برای خلق نقاشی هایی با ابعاد بزرگ شناخته می شود. از جمله 

آثار مشهور او به پرتره »باراک اوباما« سال 2008 می توان اشاره کرد.

فراخوان مسابقه طراحی آثار حجمی با 
موضوع کتاب منتشر شد

با پیشــنهاد نهاد کتابخانه ها فراخوان مسابقه طراحی آثار حجمی با موضوع کتاب و 
خواندن با پیشــنهاد نهاد کتابخانه های عمومی کشور، تا بازه زمانی 31 خرداد توسط 

سازمان زیباسازی شهر تهران منتشر شد.
بــه گزارش صبح امروز به نقل از روابط عمومی نهاد کتابخانه های عمومی کشــور، 
سازمان زیباسازی شــهر تهران به پیشنهاد نهاد کتابخانه های عمومی کشور در نظر 
دارد با هدف بهره گیری از هنر مجسمه ســازی در ارتقای فرهنگ عمومی، ضرورت 
ترویــج فرهنگ کتابخوانی و مطالعه در راســتای اهداف توســعه فرهنگی و تولید 
ســرمایه های هنری در شهر، نسبت به نصب آثار حجمی با موضوع کتاب و خواندن 
اقدام کند. از این رو در فراخوانی که برای این طرح منتشــر شده، از هنرمندان طراح 
و مجسمه ســاز دعوت شــده با ارائه طرح و ایده های خود، در این فراخوان مشارکت 

کرده و آثار پیشنهادی شان را با رعایت شرایط اعلام شده به این سازمان ارائه دهند.
موضوعات در نظر گرفته شــده برای شــرکت در این مســابقه »کتاب«، »خواندن«، 
»کودکان و کتاب«، »شهر، کتابخانه« و »خواندن« است و علاقه مندان تا تاریخ 31 
خرداد 1399 فرصت دارند با مراجعه به دبیرخانه مسابقه ضمن تکمیل فرم ثبت نام، 
نسبت به ارائه ماکت حجمی یا طراحی سه بعدی )در مورد پیشنهاداتی که به صورت 
فایل نرم افزاری ارائه می شــوند، درصورت تایید ایده اولیه توسط شورای داوری، ارائه 
ماکت پیش از صدور رأی قطعی الزامی اســت(، فایــل تصویر با کیفیت از ماکت با 
فرمــت JPG و همچنین رزومه مکتوب و تصویری با فرمــت JPG در قالب فایل 

کامپیوتری اقدام کنند.
در فراخوان این مســابقه تأکید شــده که طراحی اثر متناســب با محل پیشنهادی و 
طراحــی محیطی محل نصــب و پایه از اهمیت ویژه ای برخوردار اســت. همچنین 
داوری و انتخاب آثار براســاس بررســی نگاه هنرمندانه، خــلاق و طراحی حرفه ای 
هنرمند، توسط شــورای تخصصی آثار حجمی ســازمان زیباسازی انجام می شود و 
حقوق مادی و معنوی پدیدآورندگان به طور قطع رعایت خواهد شــد. همچنین احراز 
کپی بودن طرح پیشــنهادی نیز علاوه بر حــذف اثر، در رزومه هنری هنرمند در این 

سازمان ثبت خواهد شد.
انتخاب مواد و مصالح و روش های اجرا با رعایت مســائل زیســت محیطی و نکات 
HSE مورد توجه و تأکید است و انعقاد قرارداد در زمان و شرایط مناسب پس از طی 
فرآیند کارشناسی فنی و ارزیابی هزینه های اجرایی، توافق نهایی با هنرمند و تأمین 

اعتبارات مورد نیاز توسط سازمان زیباسازی شهرداری تهران صورت خواهد گرفت.
ثبت نــام و پذیرش طرح صرفا با رعایت تمام موارد یادشــده و زمان تعیین شــده در 
ســاعات اداری صورت می پذیرد و نتایج پس از زمان داوری، در ســایت ســازمان 

زیباسازی شهر تهران اعلام می شود.
علاقه مندان برای شرکت در این مسابقه می توانند به دبیرخانه این رویداد فرهنگی به 
نشانی تهران، پاسداران، میدان هروی، خیابان وفامنش، خیابان جمالی شرقی، مرکز 

فعالیت های مجسمه سازی شهر تهران )عمارت عین الدوله( مراجعه کنند.

بی وزنی در جشنواره سالنتو
فیلــم مهدی فرد قــادری در 
هفدهمین  مســابقه  بخــش 
دوره جشنواره سالنتو در ایتالیا 

رقابت خواهد کرد.
به گــزارش صبح امــروز به 
نقــل از روابــط عمومی، تیزر 
ســینمایی  فیلم  بین المللــی 
و  نویســندگی  به  »بی وزنی« 
کارگردانی مهدی فرد قادری و 
تهیه کنندگی مرتضی شایسته، 

هم زمان با حضور در بخش مســابقه هفدهمین دوره جشنواره سالنتو ایتالیا رونمایی 
شــد.این فیلم که پیش از این، جایزه بهترین فیلم جشنواره تجربی پرو و کارولینای 
شمالی آمریکا را به دست آورده بود، در جدیدترین حضور جهانی اش در میان ده فیلم 
بخش مسابقه جشنواره سالنتو انتخاب شده است که شهریورماه سال جاری در جنوب 
ایتالیا برگزار خواهد شد.»بی وزنی« به دلیل شیوع کرونا و تعطیلی سینماها، تنها یک 
هفته در سینماها اکران شد و با توجه به تداوم تعطیلی سینماها از ادامه اکران انصراف 

داد و به زودی از طریق فیلیمو و شبکه نمایش خانگی توزیع خواهد شد.
هدایت فیلم و علی صفایی سنگســری ســرمایه گذاران دومین فیلم سینمایی فرد 
قادری هستند و پخش بین المللی این فیلم را موسسه »پرشیا فیلم« به مدیریت علی 

قاسمی بر عهده دارد.

اخبار
فرهنگ سازی در درون مایه فیلم های تلخ نهفته است؛

اگر پدر رومینا خانه پدری را دیده بود!
فیلم  اکــران  حکایــت 
فراز  با  پدری«  »خانه 
و فرودهــای زیادی 
آنچه  اما  بود،  همراه 
که امروز ما را مجاب 
اتفاقات  کرد،  نوشتن  به 
اخیر در ارتباط با داستان 
است  ناموسی  قتل های 
که این روزها به شــدت 
بودیم  مواجــه  آن  بــا 
و افــراد متخصــص و 
غیرمتخصص در شــبکه های مجازی، از 
هر زوایایی به آن پرداختند. دختر 14 ساله 
ای کــه  به دلیل تعصــب و با نام غیرت 
توســط پدرش به قتل رســیده و سوژه 
رســانه ها و فضای مجازی شــده، دوباره 
بحث فیلم خانه پدری را مطرح و واقعیت 
ایــن فاجعه، گویی فیلم را دوباره ســازی 

کرده است.
داستان فیلم من مبتنی بر واقعیت است

فیلم،  کارگردان  عیاری،  کیانوش  واکنش 
 نمایانگر ناراحتی و دلخوری فیلم ســاز بر 
تلخی های رفته بر این فیلم اســت که در 
اولین بازخورد بیان کرده بود: این اتفاق ها 
در ایران رخ نمی دهد. من این شایعات را 

باور نمی کنم.
عیاری در ارتبــاط با واکنش های مختلف 
کنونــی بیان کرد: من درباره داســتان و 
توضیح  زیــاد  فیلم  پیرامون  مشــکلات 
دادم. دیگر باید چــه می گفتم تا همگان 
باور کنند که داســتان فیلم من، مبتنی بر 

واقعیت است؟
عیــاری تاکیــد کرد: مــن موافق پخش 
مجــدد فیلم هســتم. چراکه مــردم باید 
چنیــن فیلم هایی را ببیننــد. اصلا همین 
الان درخواســت می کنم فیلم خانه پدری 
را دوباره به خاطر مــردم و حفظ امنیت و 
ســلامت روان جامعه اکــران کنید. خانه 
پدری را به خاطر مــردم اکران کنید. اگر 
پدر رومینا خانه پدری را دیده بود شــاید 

کمی فکر می کرد.
خانه پدری که تبدیل به قبرستان شد

فیلم خانــه پدری که پــس از یک دهه 
انتظــار بر روی پرده ســینما رفته بود در 
تاریخ 5آبان ماه ســال گذشــته، پس از 
اکران کوتاه مدت به دســتور مســتقیم 
دادستان متوقف شد. صدور حکم قضایی 
برای توقف نمایش ایــن فیلم، مخالفان 
خانه پــدری را تا آنجا خشــنود کرد که 

اثرگذاربــودن مطالبه گری هــا را بــرای 
جلوگیــری از به لجن کشــیدن فرهنگ 
کشور و سیاه نمایی در مورد ایران دانستند 
و از اقتدار جریانی که توانســته حرفش را 
به کرسی بنشاند، می گفتند و جریان رو به 

عقب را به رخ موافقان فیلم می کشاندند.
تعمیم اتفاقات اخیر بــه روایت این فیلم، 
بسیار آسان و قابل مشاهده است. داستان 
این است که چه کسی فکرش را می کرد 
خانه پدری که محیطی امن برای بچه ها 
و اعضای خانواده اســت، ناگهان به خاطر 
تعصبــات و قضاوت های اشــتباه، تبدیل 
به »قبرســتان پدری« شــود؟ فیلم خانه 
پدری از زمان می گوید. از گذشــت زمانی 
که نــه تنها یک جنایت خانوادگی را پاک 
نمی کند، بلکه تا ســالیان سال شومی آن 

گریبانگیر اعضای خانواده می شود.
این درام داســتان یک خانواده را در پنج 
بازگو می کنــد. کیانوش  تاریخــی  دوره 
عیاری با ظرافت و هوشــمندی، مضامین 
جهان شمولی چون تعصبات، پنهان کاری، 
انسان در زندگی، سرکوب  عواقب اعمال 
هــای جامعــه و... را در فیلم خود مطرح 
می کنــد. این فیلم از لحاظ روشــنفکری 
پیروز و از لحاظ اخلاقی به شــدت صادق 

است.
این فیلم برای 80سال پیش است؟

اتفاقات اخیر باعث شــد یــادی کنیم از 
مسعود فراستی، منتقد سرسخت فیام خانه 
پدری که از همان ابتدا با این درام مخالف 
بود و ایــن روزها، حرف هایــش را مرور 
می کنیم که معتقد بود »خوب شــد خانه 
پدری توقیف شد چون ضدملی و ضدایران 
است«.فراســتی در نقد این فیلم همچون 
دیگر پرونده های انتقادی خود تند و شاید 
بی محابــا رفتار کــرد و می گوید: مردم 
دنیا با دیــدن خانه پدری فکر می کنند ما 
وحشی هســتیم. این فیلم برای 80 سال 
پیش اســت. به گونه ای رفتار می کنند که 
گویی هنوز از این اتفاقات درحال رخ دادن 
اســت! اکران فیلم در خارج از کشــور، با 
تعمیمی که در درون فیلم نهفته شده است 
نشان می دهد که این افراد، ماقبل تمدن، 
مدرنیته و انســانیت هســتند و با شرایط 

کنونی هم خوانی ندارد.
جریانات نهفته در زیر پوست شهر

اکنــون این ســوال پیش می آیــد که ما 
مسافران زمان هستیم و به عقب برگشتیم 
یا جریانی در زیر پوســت شــهر در حال 
رخ دادن اســت که با چراغ های خاموش 

حرکت می کند؟ چشمان مان را بستیم که 
نه آتش زدن و نه سر بریدن با داس و نه 
هر اتفاق دیگری را نمی بینیم. این روزها 
عجیب به این جمله فکر می کنم که کسی 
که خودش را به خــواب بزند را نمی توان 
بیدار کرد و ما برای آســودگی خیال خود، 
در بیداری هایمان هم خواب هســتیم و با 
لایک و کامنت اتفاقات، بی محابا آنها را 

به دست فراموشی می سپاریم.
فرهنگ سازی نه تنها در برگ های کتاب 
و تاریخ هــا، بلکه در جریان هــا، فیلم ها 
و موســیقی ها هم می تواند نهفته باشــد 
و وظیفــه ما اســت تا با هــر محتوایی، 
ذهن های نا آگاه را به ســمت نور ســوق 
دهیم تا شاید این تاریکی دست از سرمان 

بردارد.
روایت توقیف ها

حکایت اکران فیلم خانــه پدری، چیزی 
شبیه به حکایت درونمایه فیلم است. فیلم 
از زمان ساختش دفن شد و هر بار پس از 
گذر چند سال، صدایش را به بیرون رساند 
و عــده ای را با خبر کرد تــا اینکه امروز، 
دیگر همــه از حضورش مطلع شــده اند. 
فیلم محصول سال 1389 است و اولین بار 
در بخش خارج از مســابقه جشنواره فجر 

ســال 92 اکران شد. سپس خبر توقیفش 
آمد. پس از چند ســال در گــروه هنر و 
تجربه اکران شــد که در همان یکی دو 
روز ابتدایی از پرده ها پایین کشــیده شد. 
در اوایل آبان ماه ســال گذشــته، خبری 
آمد که خانــه پدری با اصلاحات جزیی و 
محدودیت ســنی اکران می شود، اما پس 
از گذشت پنج روز از اکرانش، دوباره فیلم 

توقیف شد.

از امروز دهم خرداد ماه، مراکز فرهنگی هنری ثابت کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان در سراسر 
کشور بازگشایی می شود.

به گزارش خبرگزاری مهر، با توجه به تصمیم های گرفته شــده در ســتاد ملی مبارزه با بیماری کرونا و 
اعلام رســمی دولت مبنی بر بازگشــایی اداره های دولتی، مراکز فرهنگی هنری ثابت کانون در سراسر 

کشور از امروز، شنبه دهم خرداد 1399 به صورت رسمی و بدون حضور اعضا بازگشایی می شوند.
بر همین اســاس، تمامی کارکنان شــاغل در مراکز فرهنگی هنری کانون با رعایت دســتورالعمل های 

بهداشتی تا کنترل بیماری کرونا و بر اساس ساعت مصوب در محل کار خود حاضر خواهند شد.
مربیان ثابت، ســیار و پســتی کانــون با حضور در مراکــز فرهنگی هنری ثابت، به کار آماده ســازی و 
برنامه ریزی برای فعالیت های تابســتانی در فصل اوقات فراغت و همچنین خدمات دهی از طریق فضای 

مجازی خواهند پرداخت.
خدمات دهی مســتقیم مراکز فرهنگی هنری کانون پرورش فکری به کودکان و نوجوانان از تیر ســال 

1399 آغاز می شود.
مدیران کل کانون بر حســب شرایط استان و به منظور استفاده بهینه از ظرفیت فضای مجازی می توانند، 

ساعت کاری مراکز فرهنگی هنری را نیز به بعدازظهرها منتقل کنند.
با شــیوع بیماری کرونا مراکز فرهنگی هنری کانون از اســفند 1398 تعطیل شــدند اما مربیان کانون 
هم زمان، با حرکت جهادی »پیک امید مجازی« همراه شــدند و با شــرکت در فراخوان ها و برنامه های 
مجازی، فعالیت های کانون و ارتباط با کودکان و نوجوانان انسجام بیشتری پیدا کرد و در فضای مجازی 

به اجرا در آمد.
یادآوری می شود بر اساس شیوه نامه معاونت فرهنگی کانون، از فروردین 1399 علاوه بر فعالیت »پیک 
امید مجازی« فعالیت های انجمن های تخصصی و آموزش های مجازی مراکز ویژه اعضای هر مرکز در 

بستر اینترنت فراهم شد.
مربیان فرهنگی، ادبی و هنری کانون همچنین در سراســر کشــور با تشــکیل گروه در فضای مجازی، 
تمامــی فعالیت های حضوری را به صورت مجازی برای کودکان و نوجوانان برگزار کردند و این روند تا 

زمان حضور بچه ها در مراکز کانون ادامه خواهد داشت.
کانون همچنین قرار است به زودی بستری اینترنتی را برای فعالیت های مجازی با عنوان کانون مجازی 

فراهم کند.

دبیرخانه نخستین همایش سراســری »تئاترمان« مهلت ارسال متن به این رویداد را که پیش از این تا 
10 خرداد اعلام شده بود، تا 17 خرداد ماه تمدید کرد.

به گزارش صبح امروز به نقل از روابط عمومی حوزه هنری، پیشــتر در فراخوان این همایش نمایشــی 
آمده بود: تئاتر آپارتمانی به قدمت یک قرن را امروزه نیز می توان جدی و مهم برشــمرد. تئاترهای قرن 
 Dinner( و پیچیده تر آن یعنی تئاتر رســتورانی )Cafe Theatre( بیســتمی و گونه های تئاتر کافه ای
 Inner( و در گونه ای غیررســمی تر تئاتر داخلی )Theatre Apartment( تئاتــر آپارتمانی ،)Theatre
Theatre( و نظایر آن همگی محصول شــرایط زیستی و موســمی بوده اند، اما جایگاه خود را یافته اند 
و آن را تثبیت کرده اند. جبر سیاســی و اقتصادی و شــرایط پیچیده  اروپا که در دهه  30 میلادی باعث 
شــکل گیری تئاتر آپارتمانی شد، امروزه بر جهان حاکم نیست اما دلایل متمایز دیگری حضور آن را در 

این دوره از تاریخ هم تثبیت و ضروری می کند.
در بخش دیگری از این فراخوان ذکر شــده بود: به نظر می رســد امروز با التزام هایی که بهداشــت و 
ضرورت های آن برای ما ایجاد کرده اســت، بازگشت مقطعی کشور به رشد زمینه های بروز خلاقیت ها 
در قالب تئاتر آپارتمانی یک اســتراتژی صبورانه برای برون رفت از این دوران باشد. تئاتری که با حداقل 
توجه به طراحی صحنه و بیشــتر با توجه به داشــته های صحنه و تغییرات مختصر زیبایی شناسانه  آن، با 
بازیگران محدود و فضایی مختصر در امنیتی جذاب و محدود شــکل بگیرد. این میانه، بی شک، شرایط 

دوران، برگزاری ویژه  آن را با پروتکل های »بومی ـ اقلیمی ـ مقطعی« ضروری خواهد ساخت.
مرکز هنرهای نمایشــی حوزه هنری در راســتای تداوم تولید و ارائه  محصــولات فرهنگی و هنری در 
عرصه هنرهای نمایشــی در روزهای قرنطینه و فاصله گذاری اجتماعی در دوران شــیوع کرونا، همایش 

تئاتر آپارتمانی را برگزار می کند.
تغییرات آتی نخســتین همایش سراسری »تئاترمان« متناسب با تمدید ارسال متون تا 17 خرداد ماه به 

زودی منتشر خواهد شد.
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اکنون این ســوال پیش می آید 
که ما مسافران زمان هستیم و به 
عقب برگشتیم یا جریانی در زیر 
پوست شهر در حال رخ دادن است 
کــه با چراغ های خاموش حرکت 
می کند؟ چشمان مان را بستیم که 
نه آتش زدن و نه سر بریدن با داس 
و نه هر اتفاق دیگری را نمی بینیم. 
این روزها عجیب به این جمله فکر 
می کنم که کسی که خودش را به 
خواب بزند را نمی توان بیدار کرد 
و ما برای آسودگی خیال خود، در 
بیداری هایمان هم خواب هستیم 
و با لایــک و کامنت اتفاقات، بی 
محابا آنها را به دســت فراموشی 

می سپاریم.
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معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شــهرداری مشهد از تصویب قیمت 
های جدید خدمات دهی اتوبوس و قطار شــهری خبر داد و گفت: بنا بوده 
اســت این تغییرات از ابتدای سال اعمال شــود، اما اجرای آن با توجه به 
شیوع ویروس کرونا، پیشنهاد شــهردار و موافقت شورای اسلامی شهر تا 
12 خرداد ماه تعلیق شده بود و اکنون از 15 خرداد لحاظ خواهد شد.خلیل 
ا... کاظمی، در این خصوص اظهار کرد: بر این اساس بهای خدمات دهی 
در ناوگان اتوبوســرانی بخش خصوصی و سازمانی از 16 خرداد با افزوده 
شدن 100 تومان از 650 به 750 تومان افزایش پیدا خواهد کرد.وی افزود: 

همچنیــن بهای خدمات دهی در خطوط قطار شــهری نیز از 16 خرداد با 
افزوده شــدن 200 تومان از 800 تومان به 1000 تومان افزایش پیدا می 
کند.معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شــهرداری مشــهد با اشاره به 
اینکه تمام تــلاش مان را کرده ایم تا حداقل افزایــش را در بهای بلیت 
اتوبوس و قطار شــهری داشته باشــیم، بیان کرد: با توجه به افزایش تورم 
و ســایر موارد در حال حاضر قیمت تمام شــده برای هر ســفر در ناوگان 
اتوبوسرانی و قطار شهری بیش از دو برابر بهای دریافت شده از شهروندان 

است که به صورت یارانه از سوی شهرداری پرداخت می شود.

اعمال کرایه های جدید 
اتوبوس و قطار شهری با 
دوماه تاخیر از ۱5 خرداد

بازگشایی بوستان های مشهدبا ممنوعیت 
استفاده از وسایل بازی و بدنسازی

معاون خدمات شــهری شهرداری مشهد گفت: همزمان با بازگشایی رستوران ها و حرم 
مطهر رضوی، اماکن عمومی نیز با رعایت پروتکل های بهداشــتی در حال بازگشــایی 
هســتند که در حال حاضر تمامی بوســتان ها و پارک های سطح شهر مشهد بازگشایی 

شده اند.
به گزارش صبح امروز مهدی یعقوبی در خصوص بازگشــایی بوســتان ها و پارک های 
سطح شهر مشهد، بیان کرد: با توجه به اینکه این فضاها محیط باز هستند با اعلام ستاد 
ملی مبارزه با کرونا، بعد از حدود 2 ماه بازگشایی شد. همچنین مقرر شده آب خوری ها، 

وسایل بازی کودکان و وسایل بدن سازی بسته و مورد استفاده قرار نگیرند.
معــاون خدمات شــهری شــهرداری مشــهد در ادامه افــزود: معتقدیم بــا توجه به 
فرهنگ ســازی های صورت گرفته، مردم نیز در رعایت مســائل بهداشتی و استفاده از 
ماسک و وسایل حفاظت شخصی با ما همکاری کنند. همچنین از تجمعات و بازی های 

گروهی در پارک ها توسط نگهبانان پارک ممانعت به عمل خواهد آمد.

 ساماندهی کارگران ساختمانی با کمک 
۱3 دستگاه اجرایی  

معــاون هماهنگــی امور 
اســتانداری  عمرانــی 
خراســان رضوی با تقدیر 
مشهد  شهرداری  اقدام  از 
کارگران  ســاماندهی  در 
ساختمانی گفت: با دستور 
دســتگاه   13 اســتاندار، 
نهادهــای  و  اجرایــی 
کارگری، برای ساماندهی 
کارگران ساختمانی تفاهم 
نامه همکاری را امضا می 

کنند.
به گزارش صبح امروز، احمد یزدان پناه در نشســت مشترک با معاون خدمات شهری 
شهرداری مشهد اظهار کرد: با توجه به اقدام خوب شهرداری مشهد در جهت ساماندهی 
کارگران ســاختمانی، امیدواریم با امضا این تفاهم نامه شــرایط مناسبی برای کارگران 
ســطح شهر به وجود آید و شاهد رفاه حال این عزیزان و کاهش معضلات اجتماعی در 

سطح شهر باشیم.
وی افزود: با اقدامات ویژه ای که معاونت خدمات شــهری در طرح ساماندهی کارگران 
ســاختمانی اجرا کرده، امید است که هر روز شــاهد کم شدن تعداد کارگران در محل 

های غیر رسمی باشیم.
در ادامه مهدی یعقوبی، معاون خدمات شــهری شــهرداری مشــهد نیز در این جلسه 
ضمن ارائه گزارشی کامل از اقدامات صورت گرفته توسط شهرداری مشهد در راستای 
ســاماندهی کارگران ساختمانی بیان کرد: از ابتدای شــروع این طرح تاکنون بیش از 
دو هزار و 700 کارگر توســط شــهروندان و حدود دو هزار و 200 کارگر در پروژه های 
شهرداری شامل پروژه ساماندهی کشف رود و فضای سبز ارتفاعات جنوبی به کارگیری 

شدند.
وی اضافه کرد: این طرح یکی از طرح های کلانی اســت که برای موفقیت کامل نیاز 

به همراهی سایر دستگاه های اجرایی دارد.
گفتنی اســت، در این جلســه مقرر شــد تا پیش نویس تفاهم نامه همکاری میان 13 
دستگاه اجرایی و نهادهای کارگری که توسط معاونت خدمات شهری تهیه شده است، 
توســط سایر دستگاه ها مورد بررســی قرار گرفته و پس از اعمال نظرات و پیشنهادات 

آنها، زمینه امضای این تفاهم نامه در اوایل هفته آینده فراهم شود.

تاکنون تقاضایی از سوی شهرداری 
قوچان برای محوطه سازی تپه تاریخی 

نادری ارائه نشده است
رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری قوچــان گفت: در خصوص 
محوطه ســازی تپه تاریخی نادری این شهرســتان، هیچ جلســه و تقاضایی از سوی 

شهرداری ارائه نشده است.
به گزارش صبح امروز جواد رجبی با اشاره به آخرین وضعیت محوطه سازی تپه تاریخی 
نــادری، اظهار کرد: در خصوص محوطه ســازی تپه نادری هیچ جلســه و تقاضایی از 
طرف شــهرداری نشده و تنها یکی از ساکنین منطقه پیگیر این مسئله شد و درخواست 

رسمی ای برای این موضوع به شهرداری ارائه داده است.
رجبی تصریح کرد: شهرداری باید نسبت به ساخت وسازهای غیرمجاز اطراف تپه نادری 
و مشکلات موجود در سطح منطقه اقدام کند و سپس طرح و نقشه ای را در قالب بازدید 

مشترک با این سازمان ارائه دهند.
وی بابیان این موضوع که طرح زیباســازی اطراف تپه نادری باید پس از تهیه توســط 
شهرداری، به تأیید اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری خراسان رضوی 
برسد، تصریح کرد: تاکنون مکاتبه رسمی انجام نشده و چنانچه درخواست رسمی و نامه 

نگاری صورت بگیرد به طور قطع جواب داده می شود.

چراغ فرماندهی در معابر شهری مشهد 
نصب شد

مدیرعامل ســازمان حمل و نقل و ترافیک شــهرداری مشهد گفت: چراغ فرماندهی و 
چراغ فانوس عابر پیاده در تقاطع خیابان عبادی و مجلســی و همچنین چراغ چشمک 

زن در خیابان گلستان 6 و در مقابل دادگاه انقلاب مشهد نصب شد.
بــه گزارش صبح امروز هادی عطارزاده طوســی در خصوص نصــب چراغ فرماندهی 
در معابر شــهری بیــان کرد: این اقدام نقش تاثیرگذاری در کنتــرل بار ترافیکی معابر 
و ســهولت تردد شــهروندان ایفا می کند.وی ادامه داد: این چراغ باعث افزایش ضریب 
ایمنی تردد، کاهش تصادفات و انضباط بخشــی به حرکــت خودروها و عابرین پیاده 
می شــود.مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهری مشهد عنوان کرد: با توجه به 
اختلالات ترافیکی در زمان پیک تردد وسایل نقلیه در تقاطع خیابان عبادی و مجلسی 
و همچنین بی نظمی های موجود در این محدوده، به نظر می رسد نصب چراغ فرماندهی 

می تواند از حجم مشکلات بکاهد.
عطارزاده طوســی خاطرنشــان کرد: با نصب این تجهیزات و رعایت فرامین و قوانین 
راهنمایی و رانندگی، شاهد کاهش تراکم ترافیک در میادین، تقاطع ها، بالا بردن ایمنی 

عابران پیاده و خودروها خواهیم بود.

خبر
پیگیری افزایش نرخ ناوگان حمل و نقل عمومی:

ویروس نرخ در حمل و نقل عمومی
عاطفه خوافیان / افزایش هزینه حمل 
و نقل عمومی معمولا در آغاز هر ســال با 
عنوان اصلاح نرخ هــای کرایه با مقداری 
افزایش انجام می شــود اما امسال با توجه 
به شــیوع کرونا و تعطیلی که این اپیدمی 
به دنبال داشت اجرای این مصوبه با تاخیر 

انجام شد. 
کرایه  انــرژی،  حامل های  نــرخ   افزایش 
حمل و نقل عمومی درون و برون شهری 
را افزایــش داده که هر دو قشــر راننده و 
مسافر از این وضعیت ناراضی و گلایه مند 
هستند.با اعلام اجرای مصوبه شورای شهر 
مشهد مبنی بر افزایش کرایه های حمل و 
نقل عمومی پیام هــای مردمی با مضمون 
گلایه و نارضایتی برای ما ارســال شد که 
همین نارضایتی شــهروندان نــا را برآن 
داشــت تا به سراغ مردم رفته و از ان ها در 
خصوص این افزایش قیمت ها سوال کنیم.
در یکی از ایستگاه های اتوبوس در انتظار 
اتوبوس بوده و در همین زمان با چند نفر از 
مسافران در خصوص وضعیت کرایه ها به 

گفت  و گو نشستم:
عده ای از مردم هنــوز از گرانی و افزایش 
کرایه ها اطلاعی نداشــته و عده ای دیگر 

با صراحت نارضایتی خود را اعلام کردند.
اقشار کم درآمد و ناوگان حمل و نقل 

عمومی
یکی از مســافران به خبرنگار صبح امروز 
حمل  ناوگان  همیشگی  مشتری  می گوید: 
و نقل عمومی اقشــار متوسط و کم درآمد 
جامعه بوده و بیشــترین هزینــه افزایش 
قیمت ها در بخش حمل و نقل عمومی بر 

این قشر تحمیل می شود.
محمدی می افزاید: اگــر چه هنوز مصوبه 
شورا اجرایی نشــده اما برخی از رانندگان 
افزایــش کرایه را  تاکســی های خطــی 
اعمال کرده و به همین دلیل بهتر اســت 
اگر افزایش نرخ کرایه هــا قانونی و طبق 
بخش نامه اســت اطلاع رســانی عمومی 
شده و در غیر این صورت مسئولانی جهت 
نظارت باید حضور داشــته تــا با متخلفین 

برخورد کنند.
افزایش متناسب با افزایش حقوق؟

ســهیلا نیز اظهار می کند: ایــن افزایش 
کرایه ها باید متناســب با افزایش حقوق ها 
اعلام شــود و در شــرایط کنونی کشــور 
که بازار بســیاری از کسب و کارها کساد 
شــده، افزایش نرخ کرایه عمومی به هیچ 
عنوان معقول نبوده و قطعا نارصایتی های 

بیشتری را به همراه دارد.
وی ادامه می دهد: در این شــرایط که فقر 
افزایش پیدا کرده و مردم ناچار به استفاده 
از حمــل و نقل عمومی بوده، افزایش نرخ 
کرایه هــا به هیچ وجــه صحیح و عادلانه 
نبوده چرا که این افزایش تنها برای قشــر 
کم درآمد اعمال می شــود چون قشر مرفه 
با وسایل شــخصی به تردد در سطح شهر 
پرداخته و این افزایش نرخ ها هیچ تاثیری 

بر ان ها ندارد.
تعلیق ۳ ماهه افزایش نرخ به علت 

کرونا
برای دریافت پاسخ گلایه های مردم و نیز 
چگونگی افزایش نرخ حمل و نقل عمومی 
به ســراغ رئیس کمیسیون عمران،حمل و 
نقل و ترافیک شورای اسلامی شهر مشهد 

رفتیم .
مجتبی بهاروند می گویــد: این مصوبه به 
روال هرســال در  دی و بهمن ماه ســال 
گذشته در لایحه ای مبنی بر افزایش قیمت 
کرایه ها به شــورای شهر ابلاغ و تصویب 
شد.وی  پیرامون افزایش نرخ کرایه ناوگان 
حمــل و نقل عمومی توضیح می دهد: این 
مصوبه قبل از بحران کرونا تصویب شــد، 
اما از انجا که کشور در شرایط حساسی قرار  
گرفت اجــرای این مصوبه به حالت تعلیق 

درآمد و با تاخیر اجرایی شد.
افزایش نرخ از نیمه خرداد اجرایی می شود

وی تصریــح می کند: با توجــه به اپیدمی 
کرونــا و تعطیلــی ناوگان حمــل و نقل 
عمومی از اســفند ماه ســال گذشته، این 
افزایــش قیمت از 15 خــرداد ماه اعمال 
اگرچه هر  ابراز می کند:  می شــود.بهاروند 
سال از روزهای ابتدایی سال، افزایش نرخ 
اعمال شده اما امسال این افزایش قیمت با 
تاخیر 2 ماه از نیمه خرداد اجرایی می شود.

ترغیب مردم به استفاده حداقلی از 
ناوگان حمل و نقل عمومی

وی در پاســخ به ســوال خبرنگار مبنی بر 
تعویق بیشتر در اجرای این طرح در راستای 
رضایت مردم در شــرایط کنونی پاســخ 
می دهد: در شــرایطی که کشور با بحران 
کرونا روبرو بوده باید مردم را به اســتفاده 
کمتر از حمل و نقل عمومی ترغیب کنیم 
چرا که استفاده از این ناوگان احتمال ابتلا 
و شیوع ویروس را افزایش می دهد. رئیس 
کمیســیون عمران،حمل و نقل و ترافیک 
تاکیــد می کند: یکی ازمراکزی که احتمال 
شــیوع ویروس را افزایش داده، استفاده از 

همین نــاوگان عمومی بوده و شــاید اگر 
دولت دســتور بازگشــایی تمام صنوف و 
ســازمان ها را ابلاغ و اجرایی نمی کرد، ما 
نیز همچنان به مانند دوماه گذشته حمل و 
نقل عمومی را تعطیل و با محدودیت تردد 

اعمال داشتیم.
وی اذعان می کنــد: اعتقاد ما همچنان بر 
تعطیلی متــرو بوده چرا که مترو بر خلاف 
اتوبوس و دیگر وســایل حمــل و نقل از 
تهویه مناسبی برخوردار نبوده، به طور مثال 
خــط 2 مترو حدود 40 متــر در زیر زمین 
مشــغول فعالیت بوده کــه تهویه در این 
شرایط بسیار سخت بوده و حضور یک فرد 
مبتلا به کرونا و ناقل این ویروس می تواند 

اکثر مسافرین را مبتلا کند.
تعطیلی مترو به نفع مردم است

بهارونــد تشــریح می کند: امــا در ادامه 
بازگشایی مراکز و صنوف به دستور دولت، 
بازگشــایی و فعالیت مجدد متــرو نیز در 

دستور کار ما قرار گرفت.
وی می گوید: افزایش نرخ استفاده از حمل 

و نقــل عمومی شــاید منجر به اســتفاده 
کمتر از این ناوگان شــود که این موضوع 
برای سلامت شهروندان مفید واقع شده و 
شهروندان را به استفاده از وسایل حمل و 

نقل پاک ترغیب می کند.
افزایش استقبال مردم از حمل و نقل پاک 
رییــس کمیســیون عمران،حمل و نقل و 
ترافیک تشــریح می کند: اســتقبال مردم 
از اســتفاده از وســایل حمل و نقل پاک و 
دوچرخه نسبت به بازه زمانی سال گذشته 
حدود 10 برابر شده و این استقبال نیز باید 

افزایش پیدا کند.
وی در خصــوص افزایــش نــرخ کرایه  
تاکســی های خطی می گوید:  نرخ کرایه 
تاکســی ها به صــورت میانگین حدود 29 
درصد افزایش پیــدا کرده که این افزایش 
بــا توجه به افزایش نرخ ســوخت و دیگر 
تورم های ســال گذشــته اعمال و اجرایی 
شــده که ایــن افزایش به نســبت دیگر 
کلان شــهرها معقول تر و پاییــن تر بوده 

است.

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی فریمان گفت: »با 
مشــارکت میراث فرهنگی و کارخانه قند فریمان باغ تاریخی آسیاب این شهر 

احیاء و به واحد گردشگری تبدیل می شود.«
به گزارش روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
خراســان رضوی حسن گیاهی  امروز چهارشنبه 7 خرداد ماه 1399 در بازدیدی 
که به همراه مدیر شرکت گردشگری کارخانه قند از این باغ داشت، اظهار کرد: 
»باغ آسیاب از جمله باغ های است که درچارچوب مکتب باغ های کهن ایرانی 

طراحی و در دهه 1310 شمسی ساخته شده است.
او گفت: »مذاکرات لازم با شرکت گردشگری کارخانه قند برای مرمت و احیاء 

مشارکتی باغ انجام شده و به زودی فعالیت اجرایی آن آغاز می شود.«
گیاهی افزود: »در تلاشیم باغ به بهترین شکل مرمت و احیا شود و به فضای دل پذیری برای گردشگران و اهالی فریمان 
تبدیل شود.«رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی فریمان تصریح کرد: »منابع آب فروان باغ، عمارت 
ها، فضای جنگلی و درختان کاج ســربه فلک کشــیده در اطراف مسیرهای چهارگانه، استخر زیبای سنگی تصفیه آب، 
چشم انداز و منظر طراحی شده و بااصالت، درختان میوه و ... فضای بسیار دل نشینی را برای باغ به وجود آورده که می 

تواند یک واحد گردشگری مطلوب را برای گردشگران فراهم کند.«
گیاهی یادآورشد: »اقدام لازم برای ثبت ملی این باغ تاریخی در فهرست آثار ملی ایران درجریان است.«

گفتنی است:  شهرستان فریمان در فاصله حدود 80 کیلومتری از جنوب مشهد، مرکز استان خراسان رضوی قرار دارد.

مدیر میراثفرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی شهرستان رشتخوار از کشف دو 
شی تاریخی دراین شهرستان خبر داد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
خراســان رضوی کاظم کامیاب امروز چهارشنبه 7 خرداد ماه 1399 با اعلام این 
خبر افزود: »این دو شی تاریخی توسط پلیس آگاهی شهرستان رشتخوار از منزل 
متهمی که پرونده قضایی داشــت، کشف کردو«او ادامه داد: »برابر هماهنگی و 
تعامل انجام شــده با نیروی انتظامی شهرســتان این اشیاء  که شامل یک عدد 
پیه سوز و یک عدد ظرف فلزی است برای کارشناسی به اداره میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی شهرســتان تحویل شد.«کامیاب تصریح کرد: »هم 
چنین این اشیاء برای آسیب شناسی، آفت زدایی، پاکسازی، مرمت و کارشناسی 

به اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان ارسال شد.«
او گفت: »پرونده این متهم برای سیر مراحل قضایی تحویل مقامات قضایی شهرستان شد.«

مدیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان رشتخوار افزود: » پس از اقدامات مرمتی و طی شدن مراحل 
اداری، اشیاء تاریخی کشف شده در خانه موزه قرائی رشتخوار به نمایش گذاشته می شود.«

گفتنی اســت: تاکنون 21 اثر تاریخی شهرســتان در فهرست آثار ملی به ثبت رســیده است که مسجد جامع رشتخوار، 
محوطه تاریخی جیزد و خانه تاریخی قرائی از جمله مهمترین آثار ثبت شده است. 

شهرستان رشتخوار در فاصله حدود 200 کیلومتر از مشهد مرکز استان خراسان رضوی قرار دارد.

باغ تاریخی آسیاب فریمان به واحد گردشگری تبدیل می شود کشف دو شی تاریخی در شهرستان رشتخوار

نایب رئیس شــورای شهر مشهد 
مهم  مولفه های  از  یکــی  گفت: 
در توســعه هر جامعه، ســرمایه 
اجتماعــی اســت و لــذا در گام 
نخست باید ســرمایه اجتماعی را 
شناســایی، بارور و از آن حفاظت 
کنیــم چراکه محرک توســعه و 

پیشرفت در شهر هستند.
به گزارش صبح امروز، حمیدرضا 
مشترک  نشست  در  موحدی زاده 
با روســای شــوراهای اجتماعی 

محلات منطقه 4 شــهرداری مشــهد با بیان اینکه اثرگذاری حوزه اجتماعی زمانی در کشور رخ می دهد 
که مشارکت اجتماعی نهادینه شده باشد، اظهارکرد: سازوکار ایفای نقش مردم نیز در شهرها و در سطح 

خردتر، یعنی محلات نیز باید برجسته شود.
وی افزود: یکی از مولفه های مهم در توسعه هر جامعه، سرمایه اجتماعی است و لذا در گام نخست باید 
سرمایه اجتماعی را شناسایی، بارور و از آن حفاظت کنیم چراکه محرک توسعه و پیشرفت در شهر هستند.
موحدی زاده با بیان اینکه در این نشست تعاملی چندسویه بین شورای شهر، شهرداری و شورای اجتماعی 
محلات برقرار شــد که بسیار ارزشمند است، گفت: شــوراهای اجتماعی محلات در خط مقدم ارتباط با 
مردم و شهروندان هستند و بسیاری از نیاز های آنها را به خوبی لمس می کنند و انها را به مدیریت شهری 
منتقل می کنند.نایب رئیس شــورای شــهر مشهد خاطرنشــان کرد: منطقه 4 شهرداری از ظرفیت های 
بســیار خوبی در حوزه های گردشــگری، تجاری و ... برخوردار بوده که چشم انداز خوبی را برای منطقه 
ترســیم کرده اســت.موحدی زاده با بیان اینکه بیش از 44 میلیارد و 500 میلیون تومان در قالب حدود 
100 موافقت نامه به منطقه 4 اختصاص یافته اســت، افزود: بیش از 74 پروژه عمرانی کوچک و بزرگ 
در ســطح منطقه 4 در حال اجراست؛ این عدد نشــان از پویایی خوب حاکم بر این بخش از شهر است.

وی گفت: مردم مناطق کم برخوردار و پیرامونی شهر مشهد می دانند که فردی برخاسته از همین مناطق 
در شــورای شهر مشهد مشغول فعالیت اســت؛ چهره ای که مدافع سرسخت حقوق ساکنان این نواحی 
و مناطــق در شوراســت و ذره ای از دفاع و حمایــت از آنها کوتاه نمی آید.موحــدی زاده در پایان افزود: 
 امیدواریم برآیند این تلاش ها و اقدامات و سیاست گذاری ها موجب شود آینده بهتری در این نقاط از شهر

 شاهد باشیم.
سرا ی محله، عرصه ای برای فعالیت های مردم نهاد با محوریت شوراهای اجتماعی محلات

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر مشهد گفت: شورای پنجم از ابتدای فعالیت خود سعی 
کرده با اتخاذ تدابیر و سیاســت های مناســب، بر قدرت، نفوذ و تاثیرگذاری شوراهای اجتماعی محلات 
بیافزاید و برهمین اساس اقدامات مختلفی انجام داده که آخرین آن، تصویب طرح ایجاد سرای محله بود 

تا عرصه ای برای فعالیت های مردم نهاد با محوریت شوراهای اجتماعی محلات فراهم شود.
احســان اصولی در  این نشست با بیان اینکه شوراهای اجتماعی محلات نقش حلقه واسط بین مدیریت 
شــهری و شهروندان را در ســطح محلات ایفا می کنند، گفت: افزایش مشــارکت مردم در فرآیندهای 
مختلــف همچون تصمیم گیری ها و تصمیم ســازی ها و نقش آفرینی در ســطح منطقه و محله یکی از 

راهبردهای اساسی و شاخص شورای پنجم شهر مشهد بوده که پیوسته به آن تاکید داشته ایم.

اقتصــادی،  کمیســیون  رئیــس 
ســرمایه گذاری و مشــارکت های 
بسته  گفت:  مشــهد  شورای شهر 
مشوق های بازآفرینی مصوب شورا 
مختلفی  قســمت های  دربرگیرنده 
بوده از جمله عوارض صدور پروانه، 
پیــش روی طولی، طبقــه مازاد و 

معابر حذف شده را در برمی گیرد.
بــه گــزارش صبح امــروز، احمد 
با اشــاره به مصوبه اخیر  نوروزی 
شــورای شهر مشــهد درخصوص 

بســته مشوق های بازآفرینی ویژه محلات هدف، اظهارکرد: شــهرداری مشهد از ابتدای فعالیت شورای 
پنجم اقدامات بسیار ارزشمندی را برای بازآفرینی مناطق کم برخوردار، پیرامونی و بافت های فرسوده آغاز 

کرده و هم اکنون 28 دفتر تسهیلگری در این مناطق مشغول هستند.
نوروزی افزود: دفاتر تســهیلگری می خواهند با ارتقاء هویت، جلب مشــارکت مردم در مرحله شناخت، 
برنامه ریزی و اجرا حضور آنها را در صحنه های اجتماعی، فضای محله شــان با کمک خود ساکنان تغییر 
دهند.وی با بیان اینکه بازآفرینی یک فعالیت چندبعدی در حوزه های اجتماعی، اقتصادی و شهرســازی 
را دنبال می کند، گفت: در بعد اجتماعی بدنبال ایجاد هویت و تقویت انســجام ساکنان، در بعد اقتصادی 
بدنبال ایجاد درآمد بیشــتر برای ســاکنین است که با طرح حمایت از کسب وکارهای خرد و خانگی و در 

بعد شهرسازی نیز بدنبال ارتقاء دسترسی و نوسازی و بهسازی منازل مسکونی هستند.
نوروزی خاطرنشــان کرد: بسته مشوق های سرمایه گذاری مصوب شورا دربرگیرنده قسمت های مختلفی 
بوده که اولین قسمت آن، بخشودگی عوارض شهرداری است؛ به این ترتیب که اگر قطعات تجمیع شوند 

تا 100 درصد و اگر تجمیع نشوند حداقل 50 درصد از بخشودگی عوارض برخوردار می گردند.
رئیس کمیســیون اقتصادی و سرمایه گذاری شورای شهر مشــهد افزود: این بخشودگی عوارض شامل 
بحث پیش آمدگی، طبقه مازاد و هرآن چیزی اســت که شهرداری در قبال صدور مجوز آن، پول دریافت 
می کند.نــوروزی گفت: درخصوص پارکینگ هم امتیازاتی پیش  بینی شــده و برای قطعات کمتر از 200 
مترمربع، تامین پارکینگ با مزاحمت بلامانع شــده است.وی افزود: تسهیلات بانکی و ودیعه مسکن هم 
برای ســاخت واحدهای تجمیع شــده هم به تصویب شورا رسیده و برای افرادی که در سال 99 فعالیت 
خود را آغاز کنند، امتیازات بیشــتری در بسته مشوق های بازآفرینی پیش بینی شده است.نوروزی با بیان 
اینکه براســاس این مصوبه، شــهرداری از حق و حقوقات خود می گذرد و اگر املاک دوطرف معبری با 
عرض کمتر از 6 متر تجمیع شوند، معابر به رایگان به آنها واگذار می شود، تصریح کرد: امیدواریم با این 
تصمیم شورا و حضور مردم و مشارکت آنها در فرایند بازآفرینی فضاهای شهری در محلات هدف، رونق 

بیشتری ایجاد شود و شاهد مقاوم سازی و انسجام و افزایش درآمد ساکنان این مناطق باشیم.
وی افزود: برای معابری که باریک هستند، حداقل امتیاز را درنظر گرفته ایم و معابر 6 و 8 متری امتیازات 
بیشــتر می شــوند؛ اگر بخشــی از ملک در معابر باشــد، مالک می تواند برابر ارزش کارشناسی ملک به 
اضافه 20 درصد از املاک و مســتغلات پیشنهادی شــهرداری اخذ نماید.نوروزی در پایان گفت: لایحه 
مشــوق های بازآفرینی در کنار دفاتر تســهیلگری و حمایت از مشــاغل خرد و خانگی، پازل بازآفرینی 

محلات هدف را تکمیل کرد.
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سرمربی تیم ملی فوتســال ضمن مخالفت با برگزاری 
پلی آف در لیگ برتر فوتسال خواستار برگزاری ادامه آن 

تا سال آینده است.
به گزارش ایســنا، با تصمیم ســازمان لیگ فوتسال در 
فصــل آینده لیگ برتــر، مرحله پلی آف حذف شــده و 
قهرمان رقابت ها پس از برگزاری هفته بیســت و ششم 
مشــخص خواهد شد. ناظم الشــریعه سرمربی تیم ملی 
فوتسال که ابتدا از موافقان برگزاری پلی آف بود از نحوه 
برگزاری آن در دو فصل اخیر به شــدت گلایه داشت و 
معتقد بود تیم ها در جریان لیگ بی انگیزه هستند و این 
بی انگیزگی روی کیفیت بازیکنان هم تاثیر گذاشــته و 
در عوض بازی های سنگین پلی آف احتمال مصدومیت 
آن هــا را بالا می بــرد. ضمن اینکه برگزاری فشــرده 

بازی ها هم به سود بازیکنان نیست.
ناظم الشــریعه در مدت اخیر تلاش زیادی کرد تا ســازمان 

لیگ فوتسال را برای حذف پلی آف به طور موقت راضی کند 
و این اتفاق برای لیگ ۱۳۹۹ رخ داده اســت. ســرمربی تیم 
ملی فوتسال معتقد است بازی های لیگ باید حدود ۹ ماه به 
طول بینجامد و از شــهریورماه امسال آغاز شده و تا خرداد و 
تیر سال آینده ادامه پیدا کند تا هم بازی ها به صورت فشرده 
برگزار نشــود و هم تیم ملی این فرصت را داشته باشد تا هر 
زمانی که لازم است اردو و بازی تدارکاتی برگزار کند. با توجه 
به در پیش بودن بازی های فوتسال قهرمانی آسیا، مسابقات 
جام باشگاه های آسیا و همچنین جام جهانی فوتسال احتمال 
اینکه لیگ برتر ســال ۹۹ به سال بعدی کشیده شود هم زیاد 
اســت و این اتفاق مورد رضایت ســرمربی تیم ملی فوتسال 
هم هســت. ناظم الشــریعه معتقد اســت اگر تعطیلات نیم 
فصل با زمان برگزاری اردوهای تیم ملی فوتســال و حضور 
در مسابقات فوتســال قهرمانی آسیا تداخل پیدا کند می توان 

بهترین برنامه ریزی را برای باشگاه ها و تیم ملی کرد.

قهرمان ســابق دوی های اســتقامت ایران گفت: 
دوومیدانی در یک سال اخیر شاهد تغییر و تحولاتی 

بوده و بلاتکلیف است.
ســجاد مرادی، مربی دوی استقامت ایران در گفت 
وگو با ایســنا به شــرایط دوومیدانی در یک سال 
اخیر اشــاره کرد و گفت: تغییــر و تحولات زیادی 
مثــل رفتن آقای کیهانی، آمــدن آقای عرب و در 
ادامه سرپرســتی آقای مبینی اتفاق افتاد. در واقع 
بلاتکلیفی در این رشــته همیشــه بوده و هست، 
اکنون نیز با وجود شــیوع کرونا بیشتر شده است. 
امیــدوارم کــه وزارت ورزش بــه دوومیدانی نگاه 
ویژه ای داشــته باشد تا دوباره به روزهایی برگردیم 
که ۱۰ سهمیه المپیک کســب می کردیم. هرچند 
بارها این حرف را تکــرار کرده ایم اما هیچ وقت و 
در هیچ دوره ای توجه شایســته نشده و دوومیدانی 
در بلاتکلیفی و بی توجهی بوده است و در آینده نیز 
می ماند. با این حال امیدوارم این اوضاع عوض شود 

و روزهای خوبی ببینیم.
او در مــورد بلاتکلیفی دوومیدانــی گفت: به دلیل 
شیوع کرونا مسابقات لغو شد. علاوه بر این تا زمانی 
که انتخابات برگزار و رئیس فدراســیون مشخص 
نشــود، ثباتی که مورد نیاز این رشته است به دست 

نمی آید. البته در جلســه اخیر شــورای فنی که در 
دوره سرپرســتی آقای مبینی برگزار شد، مقرر شد 
که هر کمیته ورزشکاران حرفه ای و تراز اول خود 
را معرفی کند تا برای آنها و مربیانشان حقوق تعیین 

شود. این جلسه را هفته آینده هم داریم.
مــردای در مــورد وضعیت ورزشــکاران ایران در 
دوهای استقامت و نیمه استقامت اظهار کرد: اصلا 
وضعیتی نداریم که بگوییم چگونه است چون همه 
چیز تعطیل است، از طرفی دیگر قبل از شیوع کرونا 
یک اردو در بروجن برگزار کردیم که بار فنی خوبی 
داشــت اما همه چیز را گردن ما انداختند، بعد از آن 
توبه کردم که اردو برگزار کنم. ورزشکاران اکنون در 
شــهرهای خود و با هزینه شخصی تمرین می کنند 
و کســی به آنها کمک نمی کند. البته وضعیت سایر 

ماده ها هم همین است.
قهرمان ســابق دومیدانی ایران در مورد احتمال لغو 
کامل المیپک توکیــو گفت: با این اتفاق بزرگترین 
ضربه به بدنــه دنیای ورزش وارد می شــود چون 
المپیک بزرگترین رویداد ورزشــی است و در واقع 
اگر لغو شود بزرگترین اتفاق ورزشی قرن محسوب 
می شود. علاوه براین ورزشکاران هم ضرر می کنند 
چون آنها در زمان های خاصی آمادگی کامل دارند.

نظر موافق سرمربی تیم ملی فوتسال با حذف پلی آف لیگ برتر

سجاد مرادی: لغو المپیک بزرگترین ضربه به ورزش است

زمان شروع فصل جدید لالیگا
 مشخص شد

خاویـر تبـاس اعـلام کرد فصـل 21-2020 لالیـگا از دوازدهم سـپتامبر آغاز 
می شـود.

بـه گـزارش ایسـنا و بـه نقـل از آس، خاویـر تبـاس، رییـس لالیـگا امـروز 
)جمعـه( اعـلام کـرد در تـلاش هسـتند کـه فصـل جدیـد )21-2020( را 
از دوازدهـم سـپتامبر )22 شـهریور( آغـاز کننـد. او همچنیـن بـه زمـان از 
سـرگیری بـازی هـای باقـی مانـده ایـن فصل اشـاره کـرد و گفت: اگـر خدا 
بخواهـد از یازدهـم ژوئـن )22 خـرداد( یازده هفتـه باقی مانده برگـزار خواهد 

شـد تـا فصـل پایـان یابد. 
تبـاس اظهـار کـرد: انتظـار داریم مادرید و بارسـلونا از فاز 2 عبـور کنند. بیش 
از 130 نفـر در لالیـگا بـرای ایـن که امکان برگـزاری بازی هـای باقی مانده 

باشـد تلاش می کننـد. ما آماده هسـتیم.

کسر ۶ امتیاز به خاطر زیر پا گذاشتن 
مقررات مربوط به کرونا

تیـم لاسـک اتریـش بـه خاطر تخطـی از قوانیـن پیشـگیری از شـیوع کرونا 
عـلاوه بـر جریمـه مالـی 6 امتیـاز هم از دسـت داد.

بـه گـزارش ایسـنا و بـه نقـل از آس، بوندسـلیگای اتریـش تیـم لاسـک 
صدرنشـین را 75000 یـورو جریمـه و شـش امتیاز از این تیم کسـر کرد. این 
تیـم در تمرینـات پروتکلـی کـه بـرای پیشـگیری از ویـروس کرونـا در نظـر 

گرفتـه شـده بـود را رعایـت نکرد.
صعـود  هـم  اروپـا  لیـگ  نهایـی  هشـتم  یـک  تـا  کـه  لینـز  شـهر  تیـم 
خواهـی فرجـام  کـرد  اعـلام  شـد  حـذف  منچسـتریونایتد  برابـر  و   کـرد 

 می کند.
لالسـک بـا ایـن تخطی جایـگاه نخسـت را در جـدول از دسـت داد و اکنون 
بـا سـه امتیـاز کمتر از ردبول سـالزبورگ، صدرنشـین جدید در رتبـه دوم قرار 
دارد. لیـگ اتریـش هشـتم مـارس بـه خاطر بحـران کرونـا متوقف شـد و از 

دوم ژوئـن دوبـاره از سـر گرفته شـد.
تیـم لاسـک فرصـت دارد فرجـام خواهـی کنـد و امتیازهـای از دسـت رفتـه 

را برگردانـد.

انتصاب سرپرست فدراسیون ورزش 
روستایی وبازی های بومی و محلی

وزیـر ورزش و جوانـان در حکمـی عباسـعلی اکبـری را بـه عنوان سرپرسـت 
فدراسـیون ورزش روسـتایی وبـازی هـای بومـی و محلـی منصـوب کرد.

بـه گزارش ایسـنا و به نقـل از پایگاه خبـری وزارت ورزش و جوانان در حکم 
مسـعود سـلطانی فر آمده است:

جناب آقای عباسعلی اکبری 
نظـر بـه تعهـد و تجربـه جنابعالـی در امـور مدیریتـی و بـه اسـتناد اختیارات 
منـدرج در ذیـل ماده 10 اساسـنامه فدراسـیون های ورزشـی بـه موجب این 
ابـلاغ بـه عنوان« سرپرسـت فدراسـیون ورزش روسـتایی و بازی هـای بومی 

و محلـی جمهـوری اسـلامی ایـران« منصوب می شـوید.
لازم اسـت از زحمـات و تـلاش هـای جناب آقـای غلامرضا جعفـری  تقدیر 
و تشـکر گردد.ضـروری اسـت بـا هماهنگی معاونـت امور فرهنگی و توسـعه 
ورزش همگانـی ضمـن انجـام امـور محولـه حداکثـر ظـرف مدت شـش ماه 
نسـبت بـه فراهـم نمـودن مقدمـات و برگـزاری انتخابـات فدراسـیون اقـدام 

ئید.  فرما
توفیق روزافزون جنابعالی را از درگاه ایزد متعال خواستارم.

رحمان رضایی نامزد بهترین آسیایی 
  A تاریخ سری

مدافـع سـابق تیـم ملی فوتبـال ایران نامـزد عنـوان بهترین بازیکن آسـیایی 
تاریـخ سـری A ایتالیا لقـب گرفت.

به گزارش ایسـنا به نقل از سـایت AFC، سـایت کنفدراسـیون فوتبال آسـیا 
بعـد از بوندسـلیگا و لیـگ برتر انگلیس به سـراغ سـری A  ایتالیا رفته اسـت 

و در صـدد انتخـاب بهتریـن بازیکن آسـیایی در این لیگ اسـت. 
رحمـان رضایـی مدافع سـاق تیـم ملی فوتبـال ایران نیـز یکـی از نامزدهای 
بهتریـن بازیکـن ایـن لیـگ اسـت کـه بـا رای کاربران سـایت کنفدراسـیون 

فوتبال آسـیا مشـخص خواهد شـد.
رضایـی کـه در جـام جهانـی 2006 آلمـان بـرای تیـم ملـی ایران بـه میدان 
رفـت سـابقه بـازی در پروجیـا، مسـینا و لیورنـو را در لیـگ ایتالیـا در کارنامه 

دارد.  خود 

واکنش ستاره پرسپولیس به آسان 
بودن بازی های تیمش

علـی علیپـور مهاجـم گلـزن تیـم فوتبال پرسـپولیس نسـبت به آسـان بودن 
بازی هـای آینـده تیمـش در لیگ برتـر واکنـش نشـان داده.

بـه گـزارش خبرگـزاری خبرآنلایـن؛ لیـگ نوزدهـم بـه زودی دوباره از سـر 
گرفتـه خواهـد شـد تـا تیـم هـا 9 هفتـه آینـده رقابـت هـا را نیز پشـت سـر 
بگذارنـد. در ایـن میـان و بـا توجـه بـه کـورس تیـم هـا بـرای رسـیدن بـه 
عنـوان  بـه  پرسـپولیس  هـای  بـازی  دارنـد  اعتقـاد  هـا  خیلـی  قهرمانـی، 
یکـی از مدعیـان کسـب عنـوان قهرمانـی بـازی هـای راحـت تـری نسـبت 
بـه بقیـه حریفـان اسـت. علـی علیپـور، سـتاره خـط حملـه پرسـپولیس امـا 
نظـر دیگـری دارد. او در ایـن خصـوص مـی گویـد: ایـن حـرف را قبـول 
نـدارم. درسـت اسـت کـه مـا 10 امتیـاز بـا تیـم دوم جـدول فاصلـه داشـته 
و حاشـیه امنیـت خوبـی داریـم ولـی بـازی بـا تیم هـای پاییـن جدولـی کـه 
بـا  بـازی  از  اسـت سـخت تر  ممکـن  می کننـد  احسـاس  را  سـقوط  خطـر 
دادن  دسـت  از  بـرای  چیـزی  هیـچ  تیم هـا  ایـن  باشـد.  مدعیـان  برخـی 
 ندارنـد و انتحـاری بـازی می کننـد. بـه همیـن خاطـر بایـد بـا تمـام وجـود 

بجنگیم.

خارج از گود

گرشاسبی: لیگ را تعطیل کنید

هزینه ها، پروتکل های بهداشتی را نمادین کرده است
مدیرعامل باشــگاه پیکان می گویــد: اگر برای اجرای 
پروتکل های وزارت بهداشــت فشــاری ایجاد شــود، 

باشگاه ها نمادین آن را اجرا می کنند.
حمیدرضــا گرشاســبی در گفت وگو با ایســنا، درباره 
بحــث ادامه لیگ برتر اظهار کرد: برای ادامه لیگ باید 
باشگاه ها خودشان را به امکانات بهداشتی تجهیز کنند 
و پروتکل هایی که از سوی وزارت بهداشت اعلام شده 
را رعایت کنند اما رعایت کردن این پروتکل ها نیازمند 
یک هزینه زیادی اســت. با وضع اقتصادی موجود که 
همه باشــگاه ها در تنگنا قرار دارد تامین این هزینه ها 
بســیار سخت اســت. اگر قرار باشــد با فشار از سوی 
نهادهای بالادســتی باشــگاه ها این پروتکل ها را اجرا 
کنند به خاطر هزینه های زیاد همه کارهایشان نمادین 
می شود یعنی مسائل بهداشتی را در حرف اجرا می کنند 
و در عمل نمی توانند کاری انجام بدهند. باشــگاه ها به 
خاطر فشــارهای مالی مجبور هســتند به کارهایی تن 
بدهند که واقعی نیســتند. اینگونه رفتارها به ســلامت 

افراد آسیب می زند.
وی افــزود: من چند وقت قبل برای لیگ پیشــنهادی 

دادم و الان هــم همان پیشــنهاد را ارائه می کنم بهتر 
اســت لیگ همین جا تعطیل شود و قهرمان و تیم های 
راه یافته به لیگ قهرمانان آسیا معرفی شوند و در ادامه 
دو تیم از لیگ یک به لیــگ برتر صعود کنند و فصل 
آینــده لیگ برتر با 18 تیم برگزار بشــود. همین الان 
هــم اعلام کنند که فصل بعــد چهار تیم به لیگ یک 

سقوط کنند.
وی در ادامه با بیان اینکه یک ویروس ناخواسته دنیا را 
تحت تاثیر قرار داده اســت گفت: در این شرایط وزارت 
ورزش و ستاد مقابله با کرونا در فوتبال باید موضوع را 
مدیریت کند. اینکه هر کس نظری می دهد و هیچ کس 
هــم نظر دیگری را نمی پذیرد باعث ترس و وحشــت 
می شــود لذا باید تصمیم سریع و منطقی اتخاذ شود تا 
مشکلات برطرف بشــود. البته من یک پیشنهاد دیگر 
هــم ارائه کــردم و آن این بود که لیــگ را همین جا 
نگهدارند و فصل بعد با احتساب همین امتیازات فصل 

جدید را آغاز کنند.
مدیرعامــل باشــگاه پیــکان در بخــش دیگری از 
صحبت هایش بــه هزینه های زیاد اجرای پروتکل های 

وزارت بهداشــت اشــاره کرد و گفت: وقتی باشگاه ها 
نمی توانند پــرواز چارتر بگیرند و یا هتل اختصاصی در 
اختیار داشــته باشــند باید چه کار کنیم؟ اگر این رویه 
ادامه داشته باشد و فشــارهای برای اجرای پروتکل ها 
ادامه یابد باشگاه ها مجبور می شوند در مواد ضدعفونی 
کننده خود آب بریزند تا هزینه هایشــان کمتر شــود. 
اینگونه مســائل است که باعث آسیب به جامعه فوتبال 
می شود. در این میان هیچ کس هم نیست که بخواهد 
کمکــی بکند یا مثلا مرکــزی را تعییــن کنند که از 
بازیکنان تســت کرونا بگیرد. البته برای من واقعا جای 
سوال اســت وقتی از بازیکنی تســت کرونا می گیریم 
چطور مطمئن باشیم تا روز بعد آن بازیکن کرونا نگیرد. 
همان طور که گفتم الان بحرانی ایجاد شــده که باید 

این بحران مدیریت بشود.
گرشاســبی در ادامه همچنین گفت: بهتر است نظارتی 
روی انجام تست های کرونا وجود داشته باشد. ما با یک 
آزمایشــگاه قرارداد بستیم و دو خانم برای تست گیری 
به محل تمرین تیم آمدند که ما اصلا نمی دانیم که آیا 
نظارتی روی کار آنها انجام می شود یا خیر؟ بهتر است 

فدراسیون پزشکی ورزشــی روی این موضوع نظارت 
کنند تا باشــگاه ها حداقل تســت های درستی بدهند. 
نباید شــرایط به گونه ای باشد که دائما صحبت از تنبیه 

باشگاه ها بشود.
وی همچنین درباره نامه چهار باشــگاه لیگ برتری به 
وزارت ورزش بــرای تعطیلی لیگ و همین طور تهدید 
به انصراف آنها گفت: اینکه صحبت از تعطیلی می شود 
باید راهکاری هم برای آن وجود داشــته باشد. اگر قرار 
باشــد لیگ را تعطیل کنند خب بهتر است تیم های راه 
یافته به لیگ قهرمانان آسیا و همین طور تیم قهرمان 
را مشــخص کنند. اکثر باشگاه ها با این موضوع موافق 

هستند که قهرمان لیگ مشخص بشود.
گرشاســبی همچنین گفت: اگر قرار باشد بازی ها ادامه 
پیــدا کند چه کســی می خواهد ورزشــگاه های محل 
برگزاری مسابقات را ضدعفونی کند؟ باشگاه ها از کجا 
پول بیاورند که بتوانند ورزشــگاه ها را ضدعفونی کنند؟ 
آیا شــما می دانید تهیه مواد ضدعفونی چقدر ســخت 
اســت. در این شرایط چگونه انتظار داریم ورزشگاه ها و 

هتل ها دائما ضدعفونی شوند.



8
شنبه 10 خرداد ماه 1399/   سال سوم  /   شماره 694

Vol.3.No.694  / May.29.2020

w w w . s o b h e - e m r o o z . i r
sobhe.emrooz.news@gmail.com خر

گ آ
بر

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و 
فرهنگی خراسان رضوی

روابط عمومی وامور مشترکین:  09152560091
سازمان آگهی ها:  051-38929823

آدرس: بولوار دانش آموز -  دانش آموز30-پلاک 4   
   تلفن:38929824- 38929825                                                                                                           

نمابر:  38923452 - 051 سامانه پیام کوتاه: 100080888

مطالب درج شده در روزنامه الزاما به معنای تایید محتوای آن نمی باشد.

روزنامه صبح امروز پذیرای مطالب و مقالات شما مخاطبان ارجمند می باشد.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی
Sobh_Emrooz

Sobh_Emrooz

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای 
شــماره 139960306271000235 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقــه پنج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم زهرا صیاد فرزند محمد حســین به شــماره 
شناسنامه11 صادره از زابل در ششــدانگ یک باب خانه به مساحت 
57/83 متر مربع قســمتی از پلاک 143 فرعی از باقیمانده73 فرعی 
از18 اصلی بخش 9  مشــهد واقع در بلوار میرزا کوچک خان- میرزا 
کوچک خان 3/2 شهید کاشف- کاشــف 20 پلاک 43 خریداری از 
بتول صمدی طهرانی محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتــب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف965
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/3/10 
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/3/25

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
**************************************

***
511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای 
شــماره 139860306021000977 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی ملک بردســکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم 
مریم زرین فرزند رسول به شــماره شناسنامه 79 صادره از بردسکن 
درششدانگ یکباب ســاختمان به مساحت242/68 متر مربع قسمتی 
ازپلاک 1597 وتمامی پلاک 1596 فرعی از4 اصلی واقع درخراسان 
رضوی بخش4 بردسکن خریداری از مالک رسمی ورثه کاظم جنیدی 
پلاک 1597و  ورثه ابراهیم عاشــوری پــلاک 1596 محرز گردیده 
اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
بــه مدت دو ماه اعتــراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ 
رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود 
را بــه مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/2/24 
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/3/8

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

تاسیس، تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شرکت دهیاری های بخش میان جلگه نیشابور شرکت تعاونی 
به شماره ثبت 3060 و شناسه ملی 10860083573 به استناد صورتجلسه 
هیئــت مدیره مورخ 1398/11/03 ونامه شــماره174مورخ99/1/31 اداره 
تعــاون کار و رفاه اجتماعی نیشــابور تصمیمات ذیل اتخاذ شــد : - اقای 
علی شــاکری1063713838 به سمت رئیس هیات مدیره و اقای مجتبی 
فتح آبادی1061880796 به ســمت نایب رئیس هیئت مدیره واقای مجید 
صمدیه1064206417 به ســمت منشی هیئت مدیره و آقای محمد حسن 
قدسی1063724902 وحسن احمد آبادی 1061695451عضواصلی هیئت 
مدیره برای مدت باقی مانده تصدی تا تاریخ 1400/6/17 انتخاب گردیدند. 
- اقای علی دهنوی به شــماره ملی 1061803831 به عنوان مدیر عامل 
برای مدت باقی مانــده تصدی تا تاریخ 1400/6/17 تعیین گردید - کلیه 
قراردادها و اسناد تعهد آور بانکی از قبیل چک سفته - برات و اوراق بهادار 
با امضاء ثابت اقای علی دهنوی )مدیر عامل( و اقای علی شاکری )رئیس 
هیئت مدیره( و در غیاب ایشــان، آقای مجتبی فتــح آبادی )نایب رئیس 
هیئت مدیره(. به اتفاق ومهر شــرکت معتبر خواهد بود و نامه های عادی 
ومکاتبات تعاونی با امضای علی دهنوی )مدیر عامل( همراه مهر شــرکت 
معتبر خواهد بود اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی مرجع 

ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری نیشابور )856266(

تاسیس، تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شرکت آجر سفال توکل شرکت تعاونی به شماره ثبت 421 
و شناسه ملی 10380062062 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی 
بطور فوق العاده مورخ 1397/12/28 ونامه شماره980012مورخ98/1/17 
اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی تربت حیدریه تصمیمات ذیل اتخاذ شــد : 
1-مهسا توکلی 0080095232 و ابوالقاسم توکلی0702749567 ومهتاب 
توکلی0690352328 به ســمت اعضای اصلی هیئــت مدیره و مهدخت 
توکلی 0079828744 وعشــرت شجیعی نیازآبادی به سمت اعضای علی 
البدل هیات مدیره برای مدت ســه ســال تعیین شدند 2- عباس اسحاق 
زاده تربتــی 0702276669به ســمت بــازرس اصلی و اکــرم پیر بداقی 
0032883481 به ســمت بازرس علی البدل برای مدت یک ســال مالی 
تعیین شــدند اداره کل ثبت اســناد و املاک استان خراسان رضوی مرجع 

ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تربت حیدریه )856267(

تاسیس، تغییرات شرکت موضوع 
آگهی تغییرات شــرکت آجر ســفال توکل شــرکت تعاونی به شماره ثبت 
421 و شناسه ملی 10380062062 به اســتناد صورتجلسه هیئت مدیره 
مورخ 1397/12/28 ونامــه شــماره980012مورخ98/1/17 اداره تعاون 
کار و رفــاه اجتماعی تربت حیدریه تصمیمات ذیل اتخاذ شــد : 1-خانم 
مهســا توکلی0080095232 به ســمت رئیس هیات مدیره و ابو القاسم 
توکلــی 0702749567به ســمت نایب رئیــس و خانم مهتــاب توکلی 
0690352328بســمت منشــی هیات مدیره انتخاب شدند 2-خانم مهسا 
توکلی 0080095232 به ســمت مدیر عامل شــرکت به مدت سه سال 
انتخاب شد 3-کلیه قراردادها و اسناد رسمی و تعهدآور بانکی از قبیل چک 
، سفته ، برات و اوراق بهادار با امضای ثابت مــــدیر عامل ورئیس هیات 
مدیره مهســا توکلی و ابوالقاسم توکلی )نائب رئیس ( و مهر شرکت دارای 
اعتبار است اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی مرجع ثبت 

شرکت ها و موسسات غیرتجاری تربت حیدریه )856268(

تاسیس، تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شــرکت آجر ســفال توکل شــرکت تعاونی   
بــه شــماره ثبــت 421 و شناســه ملــی 10380062062 به اســتناد 
صورتجلســه مجمع عمومی فــوق العــاده مــورخ 1397/12/28 ونامه 
شــماره980012مورخ98/1/17 اداره تعــاون کار و رفــاه اجتماعی تربت 
حیدریه تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1- اساسنامه جدید مشتمل بر 52ماده و 
29تبصره تصویب و جایگزین اساسنامه قبلی گردید. اداره کل ثبت اسناد و 
املاک استان خراسان رضوی مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری 

تربت حیدریه )856269(

تاسیس، تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شرکت روســتائی زنان صاحب الزمان خواف   
شــرکت تعاونی به شــماره ثبت 357 و شناســه ملی 10861337792 به 
استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی سالیانه مورخ 1397/06/26 و نامه 
شماره 556/1257 مورخ 97/9/29 اداره تعاون روستایی شهرستان خواف 
تصمیمات ذیل اتخاذ شــد : 1 - حلیمه قهستانی رودی 0769473131 و 
خانم فاطمه عزیزی 4284351974 به ســمت بازرسان شرکت برای یک 
ســال مالی انتخاب گردیدند 2 - صورتهای مالی 1396 به تصویب رسید. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی مرجع ثبت شرکت ها 

و موسسات غیرتجاری خواف )856270(

تاسیس، تغییرات شرکت
تاســیس موسســه غیر تجاری مردم نهاد راه روشن خدمت توس درتاریخ 
1398/05/28 به شــماره ثبت 6559 به شناسه ملی 14008555059 ثبت 
و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شــرح زیر جهت اطلاع 
عموم آگهی میگردد. موضوع : به اســتناد نامه شماره 98/208/7192/ص 

مــورخ 1398/04/23 اداره کل ورزش و جوانان خراســان رضوی محور 
فعالیت ســمن شامل زمینه فعالیت »اجتماعی « موضوع فعالیت » فعالیت 
جهــادی« و فعالیت تخصصی » آبادانی مناطق محروم « اســت. مدت : 
از تاریــخ ثبت تا 1401/04/01 مرکز اصلی : اســتان خراســان رضوی ، 
شهرســتان مشهد ، بخش مرکزی ، شهر مشــهد، سناباد ، خیابان آبکوه ، 
میدان تختی ، پلاک 0 ، طبقه همکف کدپســتی 9183693319 سرمایه 
شــخصیت حقوقی : 1.000.000 ریال می باشد. اعضای شورای مرکزی 
: آقای محمد امین بارانی به شــماره ملی 0923352996 به ســمت دبیر 
شــورای مرکزی - نماینده قانونی به مدت 3 سال آقای سید محمد علی 
احمدزاده به شماره ملی 0923893296 به سمت عضو شورای مرکزی به 
مدت 3 سال آقای مهدی رجب پور صنعتی به شماره ملی 0932244564 
به ســمت عضو شــورای مرکزی به مدت 3 سال آقای ســید ابوالفضل 
میرخلیلی به شــماره ملی 4420357193 به سمت عضو شورای مرکزی 
به مدت 3 سال آقای سید جمال میر خلیلی به شماره ملی 4420559799 
به ســمت مســوول امور مالی به مدت 3 سال آقای مسعود حسین زاده به 
شماره ملی 0925153788 به سمت بازرس اصلی به مدت 3 سال انتخاب 
گردیدنــد. دارندگان حق امضا : کلیه قراردادها، تفاهم نامه ها، اوراق بهادار 
و ســایر اسناد مالی و تعهدآور سمن، متفقاً با امضاهای دبیر و مسوول امور 
مالی به همراه مهر ســمن معتبر خواهد بــود. اختیارات مدیر عامل : طبق 
اساسنامه روزنامه کثیرالانتشار صبح امروز امروز خراسان رضوی به عنوان 
روزنامه اصلی برای درج آگهی های موسسه انتخاب گردید. اداره کل ثبت 
اســناد و املاک استان خراســان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری مشهد )858258(

TELEGRAM.ME/Sobh_Emrooz @Sobh_Emrooz

نتیجه افراط و تفریط بروز تتلو و قتل های ناموسی است
ابراهیـم فیـاض جامعه شـناس اصولگرا گفت: بایـد به جامعه 
آموزش داد. قبل از انقلاب سـپاه دانش و سـپاه بهداشـت بود 
کـه خیلـی تاثیر گذاشـت، امـا الان بهیار بـه آنجا هـا برده ایم 
و طـرف هـم هیچـی نمی دانـد. متاسـفانه کشـور مـا یـک 
دوگانگـی شـکل گرفتـه اسـت. هـم تتلـو داریـم و هـم این 
قصه هـای تنـدروی. افـراط و تفریـط از جملـه شـاخصه های 
جهـل اسـت و ایـن جهـل در کشـور مـا حکومت سـاختاری 
می کنـد. الان یـک دنیـا دختـر روسـتایی در روسـتا ها باقـی 
مانده انـد، چون پسـر ها به شـهر ها آمـده و آنجـا ازدواج کرده 
و مانده انـد. ایـن مسـاله هـزار مسـاله دیگـر ایجـاد می کنند. 
آینـده ایـن دختر هـا چـه می شـود؟ چطـور اقتصـاد زندگـی 
خـود را تامیـن می کنند؟ بـه خاطر زیـاد بودن تعـداد دختران 
ممکـن اسـت همیـن روابـط آزاد در کـوه و دشـت رخ دهـد 
و بعـد هـم شـاهد همیـن قتل هـای ناموسـی باشـیم. قانونی 
کـه می خواهـد وضـع شـود بایـد مبنـای شـرعی و عرفـی 
داشـته باشـد. الان بابـای دختـر را بکشـیم، تکلیـف خانـواده 

چـه می شـود؟

فوت ۲۷ نفر در آسایشگاه کهریزگ به دلیل ابتلا به کرونا
ارائـه  در  عدالـت  رعایـت  بـه  اشـاره  بـا  تهـران  اسـتاندار 
خدمـات درمانـی بـه بیمـاران گفـت: افزایش حساسـیت ها و 
جلوگیـری از عـادی سـازی بیمـاری کرونـا راهبـرد اساسـی 
در اسـتان تهـران اسـت. محسـنی بندپـی بـا اشـاره به حذف 
بیـن  خـوب  همکاری هـای  و  اداری  زائـد  بروکراسـی های 
بخشـی در اسـتان تهران گفت: در آسایشـگاه کهریزک1470 
نفـر سـالمند حضـور دارنـد که تـا این لحظـه تنهـا 27 نفر از 
ایـن عزیـزان فـوت شـدند و در مقایسـه بـا آمـار جهانی کم 

اسـت. نظیر 

دومین برچسب راستی آزمایی توئیتر روی پست جدید 
ترامپ

توئیتـر پـس از صـدور فرمـان ترامـپ مبنـی بـر زیـر سـوال 
پسـت  جدیدتریـن  اجتماعـی،  شـبکه های  اسـتقلال  بـردن 
کـرد!  آذیـن  آزمایـی  راسـتی  برچسـب  بـا  مجـددا  را  وی 
توئیتـر هشـدار دیگـری را روی جدیدتریـن پسـت توئیتـری 
ترامـپ دربـاره اوضاع خشـونت بار شـهر مینیاپولیـس زد و در 
اطلاعیـه ای تاکیـد کـرد پسـت جدید رئیـس جمهـور آمریکا 
خشـونت را تشـویق می کند. دومین برچسـب راسـتی آزمایی 
روی پسـت ترامـپ در حالـی منتشـر می شـود کـه رئیـس 
جمهـور آمریـکا پیش تـر ضمن حمله بـه توئیتـر، در جملاتی 

شـگفت انگیز از فیـس بـوک سـتایش کـرده بـود.

افزایش طول امتحانات پایان ترم
امتحانـی  بـازه  گفـت:  دانشـجویان  امـور  سـازمان  رئیـس 
دانشـجویان در نیم سـال جـاری افزایـش می یابـد. اینکه چند 
درصـد از امتحانـات پایـان تـرم دانشـجویان دانشـگاه های 
کشـور در نتیجه هماهنگی های دانشـگاهی در دانشـگاه های 
محـل اسـتان برگزار شـود، بسـتگی بـه هماهنگی هـای بین 
دانشـگاهی دارد، ضمـن اینکـه امـکان برگـزاری آزمون های 
مجـازی نیـز وجـود دارد و ایـن آزمون هـا بنـا بـر تشـخیص 
اسـاتید و گروه هـای آموزشـی می تواننـد بـه صـورت مجازی 

برگزار شـوند. /ایسـنا

۲۳0 رأی از کدام سمت به سبد قالیباف ریخته شد؟
قالیبـاف بـا 230 رأی بـر کرسـی ریاسـت مجلـس یازدهـم 
نشسـت، آنهـم در شـرایطی کـه ائتـلاف سـخت پایـداری-

احمدی نـژاد در مقابـل او صـف کشـیده بودنـد. 230 رأی از 
کـدام سـمت در سـبد سـردارِاصولگرا ریختـه شـد؟ کسـب 
166 رای از سـوی قالیبـاف در جلسـه فراکسـیون اکثریـت 
خیـال او را راحـت نمی کـرد، از همیـن رو بود کـه، لابی ها با 
حاجـی بابایـی بـرای انصراف بـه نفـع قالیباف شـدت گرفت 
و بالاخـره نیـز نتیجـه داد.  حاجـی بابایی انصـراف داد تا آرای 
قالیبـاف از 200 رأی عبـور کنـد، امـا کرسـی نـواب رئیسـی 
هـم سـهم همـان ائتـلاف پایداری-احمدی نژادی که پشـت 
سـر حاجـی بابایی ایسـتاده بودند، شـد.  سـنگین شـدن سـبد 
رأی قالیبـاف حکایـت از چرخش حداکثـری احمدی نژادی ها 
و برخـی از پایداری هـا بـه سـمت قالیبـاف دارد. آراء برخـی 
نماینـدگان از طیـف سـنتی اصولگـرا و مسـتقلین و اصـلاح 
طلبـان را هـم می توانـد در ایـن سـبد تعریـف کـرد. گرچـه 
بـه خاطـر پنهـان بـودن آراء نمی شـود بـا قطعیـت از 8 رای 
باطلـه در انتخابـات رئیـس مجلس حرف زد، امـا بعید به نظر 
نمی رسـد نـام چهره هـای شـاخصی از منتقـدان سرسـخت 

قالیبـاف در میـان آن ها باشـد.

امیرآقایی می خواست در »حریم سلطان« بازی کند، اما 
اجازه ندادند!

امیـر آقایـی کـه برنده سـیمرغ بلوریـن بهتریـن بازیگر نقش 
بـرای  فجـر  فیلـم  جشـنواره  سی وهشـتمین  مـرد  مکمـل 
بـازی در فیلـم سـینمایی »شـنای پروانـه« بـا کارگردانـی 
محمـد کارت شـده، دربـاره بـازی در یـک سـریال ترکیه ای 
صحبـت کـرد: خیلـی طول کشـید قـرارداد امضا کنـم؛ خیلی 
آن هـا را اذیـت کـردم، چـون پروتـکل خـودم را داشـتم و 
می خواسـتم برگـردم ایـران و دوبـاره کار کنـم. آن سـریال 

»حریـم سـلطان« بود. تسـت گریـم و لباس شـدم و چند روز 
فیلمبـرداری کردیـم، اما نگذاشـتند من کار کنـم؛ یک روز به 
مـن زنـگ زدنـد که برگـرد؛ گفتم یعنـی چه، پاسـخ دادند که 
شـما رفتیـد بـرای فـلان کانال بـازی کنیـد. گفتم بـرای آن 
کانـال نیسـت و فقط کانالـی که مورد نظر شماسـت در آینده 
پخـش می کنـد. گفتند صلاح نیسـت برگـرد. هنوز پیامشـان 
را دارم کـه گفتنـد امیـر آقایـی به علاوه سـریال فـلان یعنی 

مـا در تلویزیـون را ببندیـم دیگر/مجلـه فیلم
 

تحلیل مهدی هاشمی از کاندیداتوری ظریف، رئیسی و 
قالیباف برای 1400

 سـیدمهدی هاشـمی رئیـس سـتاد انتخابـات تهـران حجت 
الاسـلام سـیدابراهیم رئیسـی در سـال 1396 در گفت وگویی 
سـید  و  قالیبـاف  محمدباقـر  ظریـف،  محمدجـواد  وظعیـت 
ابراهیـم رئیسـی را بـرای انتخابـات 1400 بررسـی کـرد. او 
دربـاره ظریـف گفـت: غیراصولگرایـان در مجلـس و دولـت 
نشـان داد کارآمدی نداشـته و نتوانسـته به اعتماد مردم پاسخ 
دهـد. دولـت آقای روحانی سـرمایه گـذاری زیـادی در حوزه 
سیاسـت خارجـی کـرد، امـا نتیجـه ضعیفـی بـه دسـت آورد 
بنابرایـن می تـوان گفـت ظریـف بسـیار ضعیف عمـل کرد و 
قابلیـت کاندیداتـوری جنـاح غیراصولگرا را نـدارد؛ مگر اینکه 
آنقـدر تفکـر جنـاح غیراصولگرا مسـتضعف باشـد کـه غیر از 
اجمـاع بر ظریـف ضعیف نتواند اقـدام دیگـری را انجام دهد. 
هاشـمی همچنیندربـاره اجمـاع اصولگرایـان حـول قالیبـاف 
هـم گفت: من از دوسـتداران آقـای قالیباف هسـتم، اما الان 
بـرای طـرح این موضـوع خیلی زود اسـت. خواهـش می کنم 
آقـای قالیبـاف و طرفدارانـش اگـر می خواهنـد کاندیدا هـای 
توانمند و ارزشـی در انتخابات ریاسـت جمهـوری تأثیرگذاری 
داشـته باشـند از الان نـام آن هـا را نسـوزانند. بـرای اینکـه 
از تجمیـع حمـلات جنـاح مقابـل پیـش گیـری شـود، نبایـد 
بـه طـرح زودهنـگام نـام کاندیدا هـای ارزشـی و انقلابـی و 
توانمنـد بـرای انتخابـات ریاسـت جمهـوری پرداخـت. وی 
دربـاره احتمـال حضـور سـید ابراهیـم رئیسـی هم گفـت: ما 
نبایـد شـخصیت سـوزی کنیـم. آقـای رئیسـی نشـان داد در 
جامعـه مـا جایـگاه خیلـی خوبـی دارد و اعتماد مردم نسـبت 
بـه ایشـان بالاسـت. براسـاس نظرسـنجی ها عملکـرد آقـای 
رئیسـی در قـوه قضائیـه نیـز اعتمـاد مـردم بـه او را تقویـت 

توانمنـدی  و  نبایـد حتـی عملکـرد  امـا الان  اسـت،  کـرده 
ایشـان را در بهبـود وضعیـت قـوه قضائیـه بـه حاشـیه ببریم 
و بگذاریـم به حسـاب اینکـه احتمـالا در دوره آینده ریاسـت 
جمهـوری آقـای رئیسـی می خواهـد شـرکت کنـد، اگـر این 
کار را بکنیـم ظلم به ایشـان اسـت، چون شـاید جنـاح رقیب 
بگویـد خلـوص، صداقـت و جامعیـت او بـرای این اسـت که 
می خواهـد در انتخابـات ریاسـت جمهـوری شـرکت کند. این 
نـه بـه صـلاح آقـای رئیسـی اسـت و نـه بـه صـلاح فضای 

کشور. سیاسـی 

واکنش یک امام جمعه به تحریم های جدید آمریکا علیه 
دانشمندان ایرانی

مدیـر حوزه هـای علمیـه کشـور و امـام جمعـه قـم تحریـم 
دانشـمندان و چهره هـای علمـی را مایـه شرمسـاری تاریخی 
دولت هـای  و  آزاده  ملت هـای  گفـت:  و  دانسـت  آمریـکا 
مسـتقل در ایـن رابطـه اتخاذ موضـع کنند. آیـت الله علیرضا 
اعرافـی با صـدور بیانیـه ای تحریـم دانشـمندان و چهره های 
علمـی ایـران اسـلامی توسـط رژیم خبیـث ایالـت متحده را 
محکـوم کـرد و از ملت هـای آزاده و دولت هـای مسـتقل و 
سـازمان های بیـن المللـی خواسـت تـا در برابـر ایـن حرکت 
موضـع  اتخـاذ  سـتم گرانه  و  مسـتکبرانه  انحصارطلبانـه، 
نماینـد و بایسـتند. در بخشـی از ایـن بیانیـه آمـده: اقـدام 
اخیـر در تحریـم دانشـمندان و متفکـران گرانقـدر مـا، کـه 
البتـه در رشـته تحریم هـای پیوسـته و ناشایسـته و شکسـت 
و  علمـی  بـزرگ  چهره هـای  بـه  نسـبت  اسـتکبار  خـورده 
فرهنگـی، دینـی و حـوزوی و دانشـگاهی پیشـینه دارد، مایه 
شرمسـاری تاریخـی آنـان و مـورد نفـرت جهانیـان اسـت و 
حوزه هـای علمیـه و نهاد هـای حـوزوی و بـزرگان حـوزه آن 
را محکـوم و پشـتیبانی و حمایـت خـود را از دانشـمندان و 
دانشـگاه ها و نهاد هـای علمـی و انقلابـی اعـلام می کننـد و 
از ملت هـای آزاده و دولت هـای مسـتقل و سـازمان های بین 
المللـی می خواهنـد تـا در برابـر ایـن حرکـت انحصارطلبانـه، 
مسـتکبرانه و سـتم گرانه اتخـاذ موضـع نمایند و بایسـتند که 
ان شـاء الله بـه زودی شـاهد پرتـو افکنی انـوار درخشـان این 
حقیقـت در جهـان خواهیـم بود کـه علم، دانش، هنـر و نور و 
حـق را نمی تـوان تحریـم کـرد و این باطل اسـت کـه رفتنی 

اسـت و حـق خواهـد ماند.

واکنش تند اردوغان به قتل شهروند سیاه پوست 
آمریکایی

رئیـس جمهـور ترکیـه بـا حملـه بـه مسـاله نژادپرسـتی در 
آمریـکا گفت: رویکرد نژادپرسـتانه و فاشیسـتی کـه منجر به 
مـرگ جـورج فلویـد در شـهر مینیاپولیـس زیر شـکنجه شـد 
نـه فقـط عمیقـا مایه تاسـف ما شـد بلکـه تبدیل بـه یکی از 
دردناکتریـن تجلی هـای نظم ناعادلانه در جهان شـده اسـت 
کـه مـا در مقابلـش می ایسـتیم. وی در ادامـه توئیتهایـش 
تاکیـد کـرد: مـن بـه عنـوان عضـوی از تمـدن اسـلامی که 
بـه مـا عشـق بـه بشـریت بـه خاطـر خـدا را آموختـه، ایـن 
ذهنیـت غیرانسـانی را محکـوم می کنـم. ترکیـه همـواره در 
برابـر هـر گونه حمله به بشـریت صـرف نظر از مـکان، دلیل 
یـا شـکل ارتـکاب آن می ایسـتد. او اظهارکـرد: ما بـه مبارزه 
بـرای حفـظ حقـوق همـه بشـریت بـدون قایـل شـدن هـر 
گونـه تبعیـض بـر مبنـای نـژاد، رنگ پوسـت، مذهـب، زبان 
یـا اعتقـاد همراسـتا بـا اصلی کـه پیامبر دیـن ما بیـان کرده 
)هیـچ سفیدپوسـتی بـر سیاهپوسـت و هیـچ سیاهپوسـتی بر 

سفیدپوسـت برتـری نـدارد( ادامـه می دهیـم.

کنایه حمیداوی به پیروانی
مشـهد  شـهرخودروی  باشـگاه  مالـک  حمیـداوی،  فرهـاد 
خطـاب  تلویزیونـی  برنامـه  یـک  بـا  خـود  گفت وگـوی  در 
بـه سرپرسـت پرسـپولیس گفـت: آقـای پیروانـی، فوتبـال را 
تجـارت می دانـم، شـما کـه از عشـق بـه فوتبـال صحبـت 
می کنیـد بـا 2 گونی عشـق بـرای ما بلیـت بخرید تـا بتوانیم 
بـه تهران سـفر کنیم. مالک باشـگاه شـهرخودرو با اشـاره به 
اینکـه هنـوز مطالبـات انتقال گل محمـدی را دریافـت نکرده 
اسـت یادآور شـد: مـن فقـط 3 برگه کاغـذ )چـک( گرفته ام، 
هنـوز بـه پولـی نرسـیده ایم کـه بخواهـم در مـوردش حرف 
بزنـم. یـک بـار هـم گفته ام، یـا تقویم باشـگاه ما فقط شـنبه 
دارد یـا اینکـه تقویم باشـگاه پرسـپولیس شـنبه نـدارد! آقای 
پیروانـی کـه از عشـق به فوتبـال صحبت می کنـد لطف کند 
بـا 2 گونـی عشـق بـرای تیم مـن بلیت بگیـرد تا بـه تهران 
سـفر کنیـم. مـن پیروانـی را دوسـت دارم، او فـردی جنتلمن 
اسـت، ولـی با این شـرایط نمی شـود به مسـابقات ادامـه داد.
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